
KELIŠOVEJ RUBRIKA: KTO, KEDY, KDE S KÝM, PREČO A HLAVNE ZA ČO?

Rodáci z obce Trepec sa 
každoročne stretá vajú na 
odpustovej sláv  nosti v kos
tolíku na Trepci. Kostolík je 
jedinou spomienkou, ktorá 
ostala po ich domovine. 
Farár z Vranova nad Topľou 
Marek Kunder prišiel s  ná
padom, ako toto stretnutie 

Rekordné sumce z Domaše
Leto 2013 bolo bohaté hlavne na úlovky sumcov. V Do
maši sa podľa odborníkov premnožili, pretože nemajú 
prirodzeného nepriateľa okrem človeka. Niektoré kusy 
sú naozaj rešpekt vzbudzujúce. Dňa 20. júla ulovili ry
bári z  Prešova pri zátoke Zajačia debra sumca v  dĺžke 
231 cm. Ani nie o deväť dní neskôr rybári zo Stropko
va ulovili v  Domaši rekordného suma v  celkovej dĺžke 
258 centimetrov, ktorý bol v  Domaši prakticky od jej 
napustenia, pretože jeho vek odhadli na viac ako 40 
rokov. Sumec vážil dobrých 100 kilogramov. Je to naj
väčší sumec, aký bol doteraz z Domaše vylovený. Rybári 
zo Stropkova lovia podľa ich vlastných slov len sumcov 
na vlastnoručne vyrobenej vábničke, avšak jej špeciálny 
tvar držia v tajnosti. Veríme, že naši sumčiari vychytajú 
väčšinu sumcov z Domaše, pretože tie likvidujú denne 
niekoľko stoviek ki lo gramov menších rýb. 

Každý rok sa na Do maši 
konajú odpustové 

slávnosti rodákov zo za
topených obcí. Inak tomu 
nebolo ani tento rok. Ro
dáci z Kelče majú tú výho
du, že sa majú kde stret
núť, pretože ich kostolík 
ostal na brehu Domaše 
a dnes nadšenci ako Lukáš 
Bičej bojujú o jeho záchra
nu. Kostolík bol tento rok 

Arcibiskup priplával ku kostolíku na pirátskej lodi
oživiť. Rodákov a  návštev
níkov dopravili ku kostolíku 
na lodiach a  motorových 
člnoch.  Prievozníkmi boli 
jachtári z Domaše a ako ho
vorí jeden z nich Rado Kap
raľ: urobili sme to radi, bolo 
to veľmi zaujímavé. Počúvať 
príbehy sta  rých ľudí, kto

rí počas plavby ukazovali 
na vodu a  rozprávali, kde 
mali sad, dom či políčko. 
K  ľuďom sa pridal vtedajší 
pomocný biskup a dnes už 
arcibiskup mons. Bernard 
Bober, ktorý aj odslúžil 
slávnostnú svätú omšu. Ten 
sa ku kostolíku priplavil na 

pirátskej lodi Čierna perla, 
ktorá má dokonca vlastné 
delo. Vlastníkom lode je 
námorník Matúš Trybula, 
ktorý ju postavil ako svoj 
koníček. Všetci návštevníci 
odchádzali plní kultúrnych, 
športových a  najmä du
chovných zážitkov. 

Odpust 
rodákov 
z Dobrej nad 
Ondavou 
a Novej 
Kelče
navyše osvetlený na jed
nu noc a  ľudia neskrývali 
nadšenie. Rodáci z  Dob
rej nad Ondavou nema
jú ani kúsok z  pôvodnej 
obce, pretože ich kostolík 
skončil navždy zaplave
ný pod vodnou hladinou. 
Stretnutia to boli milé, ľu
dia zaspomínali na staré 
dobré časy a zhodli sa na 
jednom. Život plynie ako 
voda v  Ondave. Nedá sa 
zastaviť. Každým rokom je 
ich síce pomenej, ale vždy 
sa tešia na ten ďalší rok, 
keď sa s  božou pomocou 
opäť stretnú na svojom 
kuse domoviny. 

Ivan Gazdík: Plavec, ktorý preplával 
Domašu z Valkova na Moniku
Je to amatér, ale pláva ako delfín. Preplával už Lamanšský 
a Gibraltársky prieliv a tento rok sa rozhodol, že prepláva 
Domašu po jej dĺžke. Domaša sa s  jeho zahraničnými 
aktivitami síce nemôže porovnávať, ale momentálne 
je možno prvým, ktorý Domašu preplával po jej dĺžke. 
Úsek dlhý približne 12 kilometrov preplával za 4 hodiny 
a 40 minút. Počas plávania ho dokonca zastihla krátka 
búrka s bleskami a vlnami, ale jeho plán nič nezmenilo. 
Jeho plavecké aktivity sú ojedinelé, preto sa o  nich 
zaujíma väčšina médií. Aj takáto aktivita pomohla 
spropagovať Domašu, za čo mu ďakujeme a  prajeme 
veľa naplávaných kilometrov. 

V sobotu, 6. júla 2013 sa 
uskutočnil v poradí už šies
ty ročník obľúbeného cyk
listického podujatia Okolo 
Domaše. Neuveriteľných 
1411 cyklistov prišlo zdo
lať trať v celkovej dĺžke 
38,5 kilometra. Mladí, starí, 
deti aj celé rodiny. 

 História podujatia
 Cyklopodujatie Okolo 
Domaše alias 8 Tibeťanov 
zorganizovalo už po šiesty 
krát občianske združenie 
Mega, ktoré zastupuje cha
tár z Dobrej Martin Pipa 
s manželkou. Ako hovorí, 
nápad vznikol sporadicky, 
keďže trasu okolo Doma
še dlhé roky zdolával na 
bicykli so svojou partiou 
chatárov.
 Jedného dňa si pove
dali, že by bolo dobré 
spropagovať túto peknú 

Okolo Domaše bicyklovalo rekordných 1411 cyklistov
trasu širokej verejnosti a 
tak vlastne vzniklo podu
jatie, ktorá v priebehu ro
kov narástlo do dnes už 
najväčšieho cyklistického 
podujatia svojho druhu na 
Slovensku.
  Ako hovorí organizátor, 
pri tomto podujatí nejde o 
čas ani o zdolávanie rekor
dov. Cieľom je vychutnať 
si prírodu a zarelaxovať 
si v sedle bicykla spolu s 
priateľmi a rodinou. Tento 
ročník sa vydaril a už sa te
šíme na rok 2014, dodáva 
Martin Pipa na záver.
 
 Sagan 
 pozdravil cyklistov
 Cyklistov pozdravil aj 
Peter Sagan, ktorý svoj 
pozdrav nahral tesne pred 
odletom na slávnu Tour de 
France. Paradoxne každý 
účastník dostal od organi

zátora pekné zelené Saga
nové tričko.

 Bohatý 
 kultúrny program
 Na účastníkov cyklotúry 
čakalo v každom stredisku 
na Domaši občerstvenie 
a po príjazde do ciela na 
Dobrej pred reštauráciou 
Sofia sa mohli občerstviť 
guľášom. Polícia predvied

la ukážky z kynológie, žre
bovala sa zaujímavá tom
bola a ako inak aj s úplne 
novými bicyklami.
 Ľudí zabával kultúr
ny program v podo
be vystúpenia country 
skupiny BB  Country.  Po 
zotmení sa púšťalo vi
deo z celého dňa a po 
skončení hral DJ do ne
skorých nočných hodín.

Obec Slovenská Kajňa 
pri Malej Domaši má za 
sebou vzácnu udalosť. 
Obec má po rokoch svoj 
Erb, ktorý prišiel vysvätiť 
arcibiskum mons. Ber
nard Bober. Podujatie 
prebehlo bez problé
mov, oslava pokračova
la na Domaši. Starostovi 
Jožkovi Durkajovi bla
hoželáme. 

Erb Slovenskej Kajne 
vysvätil  arcibiskup

Kelišovej bystrému oku a uchu neunikne skoro nič.
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Odpadky a trávu odviezli priamo
pred dom starostu Kvakoviec
Chatári aj návštevníci rekreačnej oblasti Dobrá boli na 
začiatku leta nespokojní. Nepáčil sa im prístup obce 
Kvakovce, pretože tá nezabezpečila pokosenie vysokej 
trávy v rekreačnom stredisku. Situácia už bola neúnos
ná. Deti sa nemali kde hrať, tráva a bodliaky mali výšku 
skoro jeden meter. V tráve sa zdržiavali komáre a klieš
te. Starosta Ján Ondovčák výzvy cha tá rov, rekreantov 
a  prevádzkovateľov rekreačných za ria dení ignoroval 
a  nekonal. Ľudia stratili trpezlivosť, pretože obci Kva
kovce platia vysoké dane a vedenie obce nebolo schop
né udržať ani minimum poriadku. Občianske združenie 
chatárov a  rekreantov Domaše zabezpečilo pokosenie 
verejných plôch namiesto obce. Chatári sa však rozhodli 
poukázať na ľahostajnosť obce. Vyzbierali sa medzi se
bou, objednali nákladné auto a  trávu s odpadkami zo 
strediska odviezli priamo pred dom starostu Ondovčá
ka. Aby celá verejnosť videla, že berie plat a nestará sa 
tak, ako by mal. Hanbu si tak urobil pred celým Sloven
skom. Dúfame, že sa takáto extrém na reakcia ľudí ne
bude musieť opakovať a  vedenia v  obciach pochopia, 
že nemôžu od ľudí len požadovať dane a poplatky bez 
poskytovania základných služieb. 

Príroda aj tento rok ukáza
la svoju silu. Silný vietor a 
vlnobitie potopili na Do
mašiDobrej dve jachty. 
Búrka, ktorá sa prehnala 
východom Slovenska v 
noci dňa 25. júna narobila 
škody aj v rekreačnej ob
lasti DomašaDobrá.
 Silný vietor a vlnobitie 
potopili dve jachty. Na hla
dinu sa ich pokúšali  do
stať pomocou navijákov a 
nafukovacích vakov hasiči 

Na Domaši sa pri búrke 
potopili dve jachty

ako i potápači zo Záchran
nej brigády v Humennom.
 Lode, ktoré majú dĺžku 
skoro 8 metrov a vážia viac 
ako 1,5 tony nie je jedno
duché potopiť a zvlášť, keď 
kotví na bóji. Musela to byť 
kombinácia viacerých fak
torov ako sú silný vietor, 
prívalový dážď a  vlny. Ho
vorí sa aj o vzdušnom víre, 
pretože lode v blízkosti os
tali nepotopené. 
 Jedna loď sa potopila 

vytiahli z dna špeciálnymi 
nafukovacími vakmi a ná
sledne ju pritiahli na breh, 
podobne ako v prvom prí
pade, navijákmi.

 Búrka 
 poškodila aj pláž
 Ostatné jachty ukotve
né v rekreačnej oblasti 
Dobrá nočnému vyčíňaniu 
počasia odolali. Na jednej z 
nich sa však odlomil hlav
ný sťažeň. Búrka zanecha
la škody aj na novej pláži 
Palm Beach v rekreačnej 
oblasti Dobrá.

úplne, druhá bola pre
vrátená a  nad vodou ju 
držala malá vzduchová 
bub lina. Hasiči zo Záchran
nej brigády Hasičského a 
záchranného zboru v  Hu
mennom, ktorých viedol 
Marián Pouchan, pritiahli 
jedno z plavidiel prostred
níctvom navijáka k brehu 
Domaše. Hasiči z neho vy
brali benzínovú nádrž, lod
ný mo tor a  odčerpávaním 
vody z trupu a podpalubia 
sa loď dostala nad hladinu.
 Druhú potopenú loď 
hasiči spolu s potápačmi 

Absurdistan z ministerstva – reklama

„Dať si rybu, nemá chybu“ za 680 tis. EUR 
Čítate dobre. Štát sa rozhodol zaplatiť 680 tisíc EUR (sko
ro 20 miliónov korún ) za reklamu, ktorá má propagovať 
medzi ľuďmi jedenie sladkovodných rýb u  nás. Rybári 
z Domaše neveriacky krútia hlavou, kto takýto blud mo
hol vymyslieť. Čo už sa načisto zbláznili na tom minister
stve u Jahnátka? „My by sme si ryby dali, keby brali“ 
odkazujú rybári z Domaše zhodne do Bratislavy. Rybár 
Jaroslav hovorí: preboha živého, keby za tie peniaze 
radšej nasadili viac rýb do našich sladkých vôd, tak to by 
som pochválil. Ale co še zbešňeľi vyhodiť toľké peniaze 
za reklamu? Ryby v  našich vodách skoro vôbec nebe
rú, lebo je ich nedostatok. Nech tu najprv ryby nasadia 
a nebudú musieť nič propagovať. Ja nechápem. To ako 
keby propagovali more, ktoré nemáme. Banda jedna 
špekulantská, dodáva rozhorčene rybár Jaroslav z  Do
maše na záver.  

Domašanský kotlík a Katarínske kúpanie
Spolok otužilcov Vranovské vydry organizuje zaujímavé 
súťažné podujatie pod názvom Domašanský kotlík, 
ktorý bude spojený s  kúpaním otužilcov v  rekreačnej 
oblasti Domaša. Chcete sa otužiť, alebo len zabaviť? 
Príďte v  sobotu, 16. novembra do rekreačnej oblasti 
Eva – Holčíkovce do pizzerie Palermo. Štart varenia 
o  8.00 hodine. Kúpanie o  12.00 hodine. Pripravený je 
DJ a zaujímavé súťaže. Všetci ste pozvaní. Informácie na 
emailovej adrese: kosalko@sautoservis.sk

Drišľak dal Domaši hymnu: 
„Domaša Domaša, ty ši pýcha naša“
Je málo rekreačných oblastí na Slovensku, ktoré by mali 
svoju vlastnú hymnu v podobe piesne, ktorá zľudovela. 
Spomenieme len niektoré:  Kráľová hoľa – Na Kráľovej 
holi, Levoča – A  okolo Levoči, Prešov – A  od Prešova. 
Vďaka skupine Drišľak sa aj Domaša zaradila medzi tie 
oblasti, ktoré majú svoju vlastnú populárnu pesničku. 
Skladba „Domaša Domaša, ty ši pýcha naša“ sa stala 
z  noci na ráno hymnou celej rekreačnej oblasti a  pes
nička je dnes súčasťou Domaše a  regiónu. Ďakujeme 
chlapcom zo skupiny Drišľak za tento skvelý song. Je 
nám ľúto, že v tomto roku tento svet náhle opustil člen 
skupiny Drišľak a skvelý človek Ľubo Gális, ktorý bol mi
mochodom aj chatárom v  rekreačnej oblasti Domaša 
Dobrá. Česť jeho pamiatke. 

Obľúbený festival Oran
ge Summer Domaša 
Fest na Domaši skončil 
a definitívne sa presťahoval 
na Zemplínsku šíravu. 

 História festivalu
 Séria festivalov SUM
MER  FEST štartovala 
kaž doročne na Domaši 
druhý júlový víkend už 
od roku  2004. Prvý ročník 
bol za výraznej podpory 
vranovskej spoločnosti 
Life Line. Festival naberal 
na sile a posledné ročníky 
navštívilo približne viac 
ako 20 tisíc ľudí. 
 Prešovský kraj s  od
chodom festivalu prišiel o 
svoj najväčší festival. S fes
tivalom však odišli z  re
giónu aj pracovné miesta 
a zábava pre ľudí. Ak každý  
návštevník minul v priebe
hu troch dní približne 10 
EUR, tak pokojne môže
me konštatovať, že región 
Domaše prišiel o približne 
200 tisíc EUR pri priemer
nej návštevnosti 20 000 
ľudí. To však nie je všetko, 
o prácu takto prišli ľudia z 
regiónu, hotely aj reštaurá
cie, ktoré zamestnávajú aj 
ľudí z miestnych dedín.
 Odchod festivalu po
ško dil aj Domašu ako 
ce lok, pretože bola pro
stredníctvom tohto po
dujatia  propagovaná v 
elektronických médiách 
prakticky celé leto.
 
 Kde je problém?
 Už v roku 2012 vznikli 
v  Holčíkovciach problémy 
a tak festival zmenil miesto 
a presťahoval sa v rámci 

Domaše do obce Nová 
Kelča, ktorá však nemala 
podmienky na organizáciu 
takéhoto festivalu, čo sa 
podpísalo aj pod poklesom 
návštevníkov. 
 
 Idú tam, kde ich chcú
 Festival pôsobil v ďalších 
4 lokalitách na Slovensku a 
odchádza iba z Domaše, čo 
je škandál hlavne miestnej 
samosprávy v  obci Hol
čí  kovce, pretože takéto 
po dujatie nedokázala na 
svojom území udržať.
 Pozícia organizátora fes
tivalu, ktorý má dlhoročnú 
históriu a jedná sa o ce
loslovenskú festivalovú 
sieť je totiž omnoho 
silnejšia, ako by sa mohlo 
zdať.
 Prečo by mali pre ko ná
vať prekážky a na   ťahovať 
sa so samosprávou, 
keď inde ich vítajú s 
otvorenou ná ručou? Veď 
každému je predsa jasné, 
že takýto festival prináša 
so sebou viac pozitív, ako 
negatív.  Práca pre ľudí 
z regiónu a zábava pre 
všetkých. Samozrejme by 
sme mohli menovať ďalšie. 
 
 Poďakovanie
 Ďakujeme občanom 
Holčíkoviec, že ich už 
dlhé roky reprezentujú 
ľudia, ktorí zlikvidovali 2 
funkčné lode z Domaše, 
jednu do Prahy, druhú do 
Piešťan, ďakujeme za to, 
že prístavné mólo skončilo 
v šrote, ďakujeme za ten 
neporiadok a nepokosené 
verejné plochy.

Prevzaté z domasacity.sk

Summer Fest po 9. rokoch 
na Domaši skončil – 
odišiel na Šíravu

Pretekárska dráha – T1 Ring Vechec
V  obci Vechec sa nachádza veľmi pekný motokárový 
okruh z vysoko kvalitného asfaltu. Požičať si tu môžete 
motokáry, nachádza sa tu ohnisko, bufet, areál môžete 
využiť aj na InLine korčule. Využite možnosť netradičnej 
zábavy a navštívte tento areál. Určite nebudete ľutovať. 
www.t1ring.sk.

KELIŠOVE J BYSTRÉMU OKU NEUNIKNE NIČ 
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Niekedy spravovala lodnú dopravu na Domaši Okresná 
správa cestovného ruchu vo Vranove nad Topľou. Po 
roku 1989 bola správa zrušená a  lodná doprava prešla 
pod obec Holčíkovce. Samospráva k dedičstvu predkov 
pristupovala veľmi nezodpovedne a definitívne pocho
vala lodnú dopravu na Domaši. 

Moderná loď,  ktorá skončila v Prahe
Asi najväčšou škodou je odpredaj lode nemeckej vý

roby BIFA III. do Prahy na začiatku 90tych rokov. Verej
nosť z tohto kroku Holčíkovskej samosprávy ostala do
slova v šoku. Bola to totiž loď nová, vo vnútri bol priestor 
na kaviareň a reštauráciu, mala na svojej palube toalety 
a mohla fungovať prakticky od skorej jari do neskorej je
sene, pretože loď disponovala aj vytápaním vnútorných 
priestorov. Loď dodnes pláva v  Prahe pod Karlovým 
mostom a vozí turistov. 

Namiesto modernej lode nemeckej výroby doviezla 
Holčíkovská samospráva na Domašu novú loď ruskej 
výroby značky Katamaran. Bola to loď o niekoľko tried 
horšia, ako tá, ktorú odpredali do Prahy. Jednoducho 
povedané, predali mercedes pod cenu a  zakúpili tra
bant. Loď už nemala toalety, podpalubie ani kaviareň, 
dokonca ani zábrany pred vetrom. Aj z  tohto dôvodu 
bola jej prevádzka obmedzená výlučne za priaznivého 
počasia a počas letných prázdnin. 

Ľudia mali výhliadkové plavby radi
Aj napriek tomu, že loď nebola luxusná ako jej pred

chodkyňa, poskytovala aspoň nejaké možnosti pre tu
ristov a rekreantov. Ľudia mali vyhliadkové plavby radi 
a nostalgicky spomínajú na lodnú dopravu, ktorá medzi 
strediskami na Domaši v minulosti fungovala. 

Bodku za lodnou dopravou dal starosta obce Holčí
kovce pán Michal Flešár, ktorý poslednú loď z Domaše 
odpredal za smiešnu cenu 100 tisíc korún. Nabil tak po
sledný „klinec do rakvy“ a  definitívne pochoval lodnú 
dopravu na Domaši.  

Čo tvrdil starosta Flešár médiám v roku 2005?
Pre Život Prešova povedal: Rekonštrukcia výletnej 

lode s kapacitou 60 osôb vyžaduje rozsiahlu rekonštruk

Holčíkovská samospráva pripravila ľudí o lodnú dopravu na Domaši

ciu v objeme asi 1 milión korún, ktoré obecnej poklad
nici chýbajú. „Predpokladáme, že v budúcom roku by sa 
nám malo podariť loď sfunkčniť,“ konštatoval Flešár.

Aká však bola realita? 
Michal Flešár loď nesfunkčnil, ale odpredal. Posled

ná loď Domaše pláva vynovená pod názvom TRAJÁN 
v Piešťanoch na Sĺňave a robí radosť turistom a rodinám 
s deťmi na západe.  Prvú plavbu na Sĺňave v Piešťanoch 
uskutočnili na ExDomaši v roku 2008.

P R E Č O  D O M A Š A  U PA D Á

Plecháč v ohrození 
Silvia nasadila proti konkurencii megahit
tohto leta „Šednem sebe na lavočku“
Začiatok leta sa na Dobrej začal šokujúcou fámou, že 

svetovo známy diskoklub Plecháč zatvorí svoje brány. 
Majiteľka pláže Silvia Polačková rýchlo reagovala a zbú
rala pôvodný bufet u SISI, na ktorého mieste vyrástol 
nový otvorený klub pripravený na pôvodných zákazní
kov z Plecháča. Ten však svoje brány nezatvoril a začal sa 
tvrdý konkurenčný boj dvoch renomovaných diskoték. 
Tento boj vyhral Bufet u SISI na pláži. Ako je to možné, 
že svetový klub s dlhoročnou tradíciou skoro zlikvido
val nováčik? Silvia voči svojmu súperovi nasadila tvrdý 
letný megahit „Šednem sebe na lavočku“. Ak tento hit 
počuli návštevníci z Plecháča, húfne začali opúšťať pod
nik a  rozbehli sa za  chytľavou skladbou. Majiteľ neďa
lekej chaty Dušan viedol štatistiku a podľa jeho údajov 
odznel tento hit v bufete presne 938-krát počas celého 
leta, čo je úctyhodné číslo. Plecháč podcenil situáciu, čo 
sa mu stalo skoro osudným. Uvidíme, s akým megahi
tom príde majiteľka bufetu na budúci rok. 

Občania prevzali iniciatívu –
čistili brehy Domaše
Neporiadok v  rekreačných strediskách prinútil ľudí, 

aby sa zaktivizovali a pokúsili sa vyzbierať odpadky hlav
ne na Dobrej a v rekreačných oblastiach EVA a Monika 
v Holčíkovciach. Spoluorganizátor akcie Rasťo Košalko 
hovorí: nechceli sme sa len nečinne prizerať na tento 
Domašský neporiadok a preto sme sa rozhodli vyzbie
rať odpadky, keďže vedenia obcí sú málo aktívne. Do 
podujatia sa zapojilo viacero dobrovoľníkov a chatárov. 
Podarilo sa vyzbierať niekoľko stoviek mechov odpad
kov z rekreačných stredísk. Organizátori akcie aj desiat
ky dobrovoľníkov a nadšencov prispeli k vyššej čistote 
a kultúre životného prostredia v rekreačnej oblasti Veľká 
Domaša. 

1. V Domaši je kúpanie za
kázané, ľudia sa v nej však 
kúpu aj napriek zákazu. 
Slováci chápu, že žijú v ab
surdistane a zákaz ako inak 
– ignorujú. Cudzinci sa ne
kúpu a nechápu, prečo ľu
dia zákaz porušujú. Neskôr 
aj oni pochopia a  pridajú 
sa k Slovákom vychutnáva
júc si absurdistan v praxi. 

2. Domaša má viac účelov 
využitia. Ľudia sa kúpu zá
roveň v  pitnej, priemysel
nej,  rekreačnej a  stále tej 
istej domašskej vode.  Tri 
druhy vody naraz? To ni
kde vo svete nie je.  No 
neporušte zákaz kúpania. 
Každý by si skočil, aj ten, čo 
zákaz kúpania vymyslel sa 
určite rád okúpe. 

3. Benzínové motory sú 
zakázané, ale jachty ich 
majú v  povinnej výbave. 
Spaľovacie motory teda na 
Domaši šliapu na plné ob
rátky aj keď nesmú a podľa 
iného zákona musia. Zá
kon porušíte tak, či tak. 

4. Aj keď rybárčite s  plat
ným rybárskym lístkom 
a  nič ste nechytili,  ste zlo
činec, lebo sa Vám stalo, že 
ste zaspali pri udiciach a je 
po 22. hodine. Po tejto ho
dine sa totiž stávate pytlia
kom. Aj keď ste nič nechy
tili, vďaka spánku sa z Vás 
stal v  sekunde po 22.00 
hodine kriminálny živel. 

DOMAŠSKÝ ABSURDISTAN – príklady z praxe
Nerobte si z  toho nič. Na 
duši Vás hreje aspoň po
cit, že ste pomohli vylepšiť 
štatistiku v  objasnenosti 
trestných činov v SR. 

5. Platíte za vzduch. Obce 
vyberajú poplatky za vstu
py do stredísk, aj keď ne
ponúkajú turistom skoro 
žiadne služby. Pláže roz
predali, sociálne zariade
nia sú väčšinou mimo pre
vádzky. Za čo teda platíte? 
Mnohí návštevníci sa zho
dujú, na Domaši je vynika
júci čerstvý vzduch a  teda 
sa domnievajú, že platia 
za možnosť nadýchať sa 
čerstvého vzduchu. Sa
mozrejme v  prípade, keď 

nefúka južný vietor od Bu
kózy. V čase južného vetra 
by mohli samosprávy po
skytovať zľavy. 

6. Kontrolóri kontrolujú aj 
to, čo sa nikde inde nekon
troluje. Sú dni, keď štatis
ticky máte viac kontrol ako 
zákazníkov. Veď aj kon
trolóri  sú len ľudia a  chcú 
 vyjsť k vode, tak prečo nie 
v rámci kontroly.
 
7. Topíte sa a  zachrá
ni Vás motorový čln?  Vy 
ste po  ru šil zákaz kúpania 
a Váš záchranca porušil   
zákaz používania spaľova
cích motorov. Obaja by ste 
mali dostať pokutu. Vám je 

to však jedno. Záchranár sa 
teší, že zachránil a zachrá
nený je rád, že prežil.

Uviedli sme niekoľko 
príkladov. Odpovedz-
me si teraz na otázku. 
Čo to sme na Domaši 
vlastne? Rekreačná 
oblasť? Nádrž na pit-
nú vodu? Nádrž pre 
priemysel? Môžete 
zachrániť motorovým 
člnom, alebo máte ne-
chať utopiť sa toho, čo 
porušil zákaz kúpa-
nia? Dá sa tu kúpať, či 
nie? To nikto nevie. A 
potom sa všetci čudu-
jú, prečo Domaša upa-
dá. Bodaj by nie.

Absurdistan na Domaši perfektne vystihol výrok podnikateľa Dušana, ktorý 
odpovedal na otázku aký mal dnes deň:  ,,Do p... Dnes som mal troch zákazníkov 
a z toho boli dve baby zo šojky. Chceli odo mňa certifikáty od bublifukov. 
Čistá strata. Dal som im certifikáty a išli kade ľahšie. Úplná špica.”
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RYBA SMRDÍ OD HLAVY A DOMAŠA OD SAMOSPRÁVY OKOLO NEJ

Nová Kelča pripravila chatárov, 
rybárov a rekreantov 
o pozemok pri vode
Chatári, rybári a  rekreanti z Novej Kelče sú pobúrení. Obec 

Nová Kelča pod vedením starostky Márie Telepúnovej totiž 
zamenila pozemky pri vode   za pozemok, ktorý sa nachádza 
nad cestou na kopci pri cintoríne. Celý prevod sa udial veľmi 
neštandardne a obec dokonca zaplatila zrýchlený zápis do ka
tastra nehnuteľností. Celý obchod vyvoláva viacero otáznikov.

Čo obec získala do svojho vlastníctva?

Obec získala do svojho vlastníctva zámenou 3 pozemky. Ide 
hlavne o lúku na kopci v susedstve cintorína.  Neďaleko  týchto 
pozemkov je zosuv pôdy. 

Čo získal nový vlastník od obce Nová Kelča?

Lukratívne pozemky, ktoré sa nachádzajú v časti od miestnej 
cesty k vode. Tieto pozemky počas leta využívali hlavne rybári 
na kempovanie. Jedná sa o úsek, ktorý bol pred rokmi uprave
ný a vyregulovaný z fondov Európskej únie. 

Verejnosť je pobúrená

Dlhé roky ľudia užívali tieto pozemky pri vode na kempova
nie aj chytanie rýb. Z krokov obce je verejnosť pobúrená. Ako 
niekto mohol dopustiť takýto prevod? Veď to bolo platené 
z fondov EÚ. Kde budú chodiť ľudia k vode, keď sa všetko roz
predá? 

Starostka Mária Telepúnová sa háji tým, že na pozemkoch 
investor vybuduje aquapark. Zmluva však žiadnu takúto po
vinnosť neobsahuje a obec nemá žiadne nástroje na to, aby od 
nového vlastníka pozemku čokoľvek požadovala. Otázniky tiež 
vyvoláva tá skutočnosť, že obec sama zaplatila zrýchlený vklad 
do katastra nehnuteľností, čo je minimálne neštandardné a na 
rýchlosť nebol podľa verejnosti žiadny dôvod.

Pred pár týždňami bol na internete zverejnený inzerát, ktorý 
ponúkal na predaj kedysi obecné pozemky  za sumu 59 EUR 
za meter štvorcový. Vyzerá to tak, že a aquaparku nebude nič 
a starostka bude musieť verejnosti vysvetľovať svoje motívy aj 
zrýchlený prevod pozemkov, ktorý zaplatila z obecných peňazí. 
Celý prípad pozorne sledujeme aj naďalej. Je to ďalší negatívny 
príklad, ako nekompetentná a nevzdelaná miestna samosprá
va a jej rozhodnutia dokážu poškodiť Domašu do budúcnosti. 
Ohrozili prístup ľudí k vode a vystavili jedinečné územie riziku 
živelnej výstavby chát. Najbližší čas ukáže.

Obec Kvakovce vlastnila pláž s kempingom v rekre
ačnej oblasti Domaša Dobrá. Ľudia aj chatári mali 
prístup k vode do času, až kým obec o tento maje
tok nepripravil sám starosta Kvakoviec Ján Tutko. 
Tento bývalý čašník z vranovského Rozkvetu pláž 
škandalóznym a  netransparentným spôsobom 
roz predal. Viac ako 10 tisíc m2 pozemkov zmenilo 
majiteľa. Ako? Tutko predal pozemky po 300 Sk 
za 1 m2. O niečo neskôr tieto pozemky v kempe 
ponúkal prostredníctvom inzerátu v novinách na 
vý stavbu chát priamo podriadený Jána Tutka. Nie 
však za 300 Sk, ako ich obec predala, ale za 900 ko
rún. Tento prevod je dodnes predmetom súdnych 
sporov. Ján Tutko poškodil na dlhé obdobie re
kreačnú oblasť, obmedzil chatárom a rekreantom 
prístup k vode. Ľudia otvorene hovoria o podvode, 
pretože podľa nich nemôže byť náhoda, že Tutko 
predal pozemok po 300 Sk a  následne jeho pod
riadený v pracovnej dobe ponúkal tie isté Tutkom 
predané pozemky za 3krát vyššiu cenu. Škoda, 

Kšefty s pozemkami na Dobrej – Ján Tutko predal kemping a pláže
ktorú týmto prevodom Tutko spôsobil obci Kva
kovce, bola podľa viacerých odborníkov približne 
7 miliónov korún. 

Reklamná kampaň za tisíce EUR pozývala širokú verej
nosť na festival SUN DANCE, ktorý sa mal uskutočniť 
tretí júlový víkend v rekreačnej oblasti Domaša Dobrá. 
Kto by povedal, že posledný festival, ktorý na Domaši 
ostal ohrozí nekompetentný a  bláznivý prístup Kva
kovskej samosprávy na čele so starostom obce Jánom 
Ondovčákom (pozn. red. dnes už odstúpeným po sérii 
viacerých škandálov).  

Čo sa stalo? 
Lístky boli v predaji, dídžeji z celej Európy to mali na

smerované práve do rekreačnej oblasti Domaša Dob
rá. Vzniknutá situácia vyzerala na poriadne kocúrkovo 
a oklamaní boli úplne všetci. Aj chatári, aj organizátori 
festivalu. Celú situáciu spôsobilo nekompetentné sprá
vanie sa starostu obce Kvakovce Jána Ondovčáka. 

V čom bol problém?
Keď organizátori festivalu pripravovali ročník 2013, 

oslovili Kvakovského starostu obce p. Jána Ondovčáka, 
či súhlasí s tým, aby bol festival na Dobrej. 

Ján Ondovčák im podľa tvrdení organizátorov udelil 
súhlas a povedal, že  to nebude problém. Podľa neho 
bolo vraj vydanie povolenia len obyčajnou formalitou. 

Organizátori rozbehli prípravy, spustili reklamnú kam
paň a očakávali od obce Kvakovce stanovisko.

Chaotické správanie sa starostu a zastupiteľstva
Čisté kocúrkovo. Najprv akciu starosta Ján Ondovčák 

odsúhlasil. Následne ju obecné zastupiteľstvo nepovo
lilo. Keď však zistili, že z ich rozhodnutia hrozí medziná
rodná blamáž, stretli sa, aby rozhodli opäť. Začali sa há
jiť tým, že oni festival síce nepovolili, ale ani nezakázali. 
V neistote boli organizátori festivalu SUN DANCE, ale 
aj široká verejnosť. Zástupca starostu Ján Tutko prilial 
ešte „olej do ohňa“, pretože navrhol, aby rozhodli tesne 
pred festivalom, čo všetkých ešte viac zneistilo. Odsú
hlasenie festivalu prišlo až 48 hodín pred samotným 
konaním festivalu. 

Zhodnotenie na záver
Takéto nezodpovedné správanie sa ľudí v samosprá

ve vyháňa kultúru z Domaše. Žiadny organizátor sa do 
budúcnosti nevystaví riziku, aby jednal s  nekompe
tentnými a  nevzdelanými ľuďmi v samospráve, ktorí 
nemajú vôbec žiadnu predstavu o tom, koľko úsilia je 
potrebné vynaložiť na úspešné zvládnutie takéhoto 
podujatia. 

Kvakovská samospráva ohrozila konanie posledného Domašského festivalu

Holčíkovce predali škandalózne pozemky 
Senzačná investícia tisícročia sa nekoná
Obecné zastupiteľstvo v Holčíkovciach na svojom zasad
nutí dňa 28. 11. 2007 odsúhlasilo odpredaj maximálne 
50 000 m2 lukratívnych pozemkov v rekreačnej oblasti 
Domaša – EVA za sumu 6 miliónov korún súkromnej fir
me. Firma deklarovala, že na týchto pozemkoch vybudu
je najneskôr do troch rokov wellnes centrum za 500 mi-
liónov korún. Čítate dobre, pol miliardy v starej mene.  
Podľa zápisnice predali 1 m2 v blízkosti vody v priemere 
za 4 Eurá po prepočte.  Zápisnica neobsahuje hlasova
nie, dokonca tam nie sú ani čísla parciel.  Vedenie obce 
aj poslanci porušili vlastné Uznesenie č. 11 z roku 2004, 
keď schválili minimálnu cenu predaja za 500 Sk za 1 me
ter štvorcový. Pýtate sa, ako to celé dopadlo? Stačí sa 
ísť pozrieť do Holčíkoviec, či tam wellnes centrum za pol 
mi liardy korún dnes stojí. Podľa Uznesenia malo byť po
stavené do troch rokov, čiže do roku 2010. Obec prišla 
lacno o lukratívne pozemky a po investícii tisícročia ani 
zmienka. Takto obchoduje vedenie obce Holčíkovce na 
čele s  Michalom Flešárom. Neveríte? Pozrite si dôkazy 
a zápisnice na webe domasacity.sk. 

Viete si predstaviť, že by pre
miér Róbert Fico prenajal Vý
chodné Slovensko Poliakom? 
Slovenská republika by vy
berala dane, ale starostlivosť 
o  ľudí a vyberanie iných po
platkov by už nechala na Po

liakov? Aj pre Vás je to absurd
ná predstava? V Holčíkovciach 
ani takáto absurdita nie je vý
nimkou. Obec Holčíkovce pod 
vedením Michala Flešára pri
šla s unikátom. Prenajala v mi
nulosti pozemky v re kreačnej 

oblasti DomašaMonika inej 
obci – Jasenovciam. Staros
ta Flešár inkasoval dane, ale 
o  pozemky pri vode nech sa 
stará iná obec. Tomu sa po
vie drzosť a neschopnosť naj
hrubšieho kalibru. 

Starosta Flešár prenajal pozemky na Monike inej obci
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AKO TO FUNGUJE TAM, KDE SÚ VEDENIA OBCÍ ROZUMNÉ

So zaujímavým nápa
dom prišla miestna sa
mospráva pri jazere Lipno 
v  Českej republike. Vy
budovali krásny drevený 
chodník ktorý vedie zo 
zeme až ku korunám stro

Pravidelná doprava medzi strediskami
Domaša je jediná veľká rekreačná vodná nádrž, kde 

nefunguje pravidelná lodná doprava. Na Zemplínskej 
Šírave, Liptovskej mare a  na Sĺňave premáva pravidel
ná lodná doprava. Na Oravskej priehrade fungujú 3 vy
hliadkové lode a nájdete tam dokonca aj rovnakú loď, 
akú predalo vedenie Holčíkovskej samosprávy do Prahy. 
Oni mali rozum a svoju si nechali. Kde majú ešte lodnú 
prepravu? Solinské jazerá a Niedzica v Poľsku, Lipno, Or
lík a Vranovská priehrada v Českej republike. Na Brnen
skej priehrade išli ešte ďalej. Tam funguje dokonca párty 
loď s pravidelnými diskotékami v strede nádrže. 

Kemping pri Novomlynskej priehrade
zamestnáva až 70 ľudí, ročný obrat až 1,5 mil. EUR
Ak by samosprávy v Kvakovciach, Holčíkovciach a No

vej Kelči nerozpredali väčšinu, čo sa rozpredať dalo, 
mohol mať z  toho úžitok celý región a  dokonca aj ľu
dia v obciach v podobe práce. Príklad kempu z Českej 
republiky hovorí za všetko. Obyčajný kemp na Južnej 
Morave zamestnáva počas celého roka 20 ľudí a v letnej 
sezóne zamestnávajú ďalších 50. Počas sezóny obslúžia 
viac ako 65 tisíc návštevníkov kempu a obrat kempingu 
činí 35 miliónov českých korún a stále narastá. Kiež by 
mali ľudia v našom regióne viac rozumu. 

Do útrob Solinskej priehrady
ročne vstúpi viac ako 30 tisíc ľudí
My Slováci sme niekedy veľmi hlúpy národ. To, čo inde 

dokážu predať my zamykáme a strážime pred verej
nosťou, ako by nám to mal niekto ukradnúť. Zopár  ľudí, 
ktorí majú v rukách pečiatku, dokáže znechutiť a zmariť 
akýkoľvek dobrý nápad. Priehradný múr na Domaši bol 
toho donedávna svetlým príkladom. Vybojovať sprí
stupnenie priehrady sa zdalo nemožné, ale myšlienka sa 
nakoniec podarila. Stále to však nie je to, čo by to mohlo 
byť. Na Solinských jazerách v Poľsku za vstupné púšťajú 
ľudí do útrob priehrady. Takúto možnosť využilo minulý 
rok približne 30 tisíc ľudí. Ďalšie pracovné miesta, ktoré 
by mohli vzniknúť, ak by kompetentní trochu viac roz
mýšľali. 

Prístavy a móla sú samozrejmosťou
Na väčšine vodných nádrží podobných Domaši sú 

vybudované prístavy a  maríny pre lode. Funguje to 
tak, že každý, kto má loďku alebo plachetnicu si ju 
môže nechať v stráženom prístave za symbolický po
platok. V  takýchto prístavoch sú zamestnaní miestni 
ľudia, ktorí sa v  lete starajú o  bezproblémový chod 
prístavu a celú zimu opravujú loďky a lode. Nie každý 

Cyklistický chodník okolo celého jazera
Na vodnej nádrži Lipno miestna samospráva so sa

mosprávnym krajom vybudovala unikátny cyklistický 
chodník okolo celej vodnej nádrže. Chodník je z vysoko 
kvalitného asfaltu vhodného aj pre korčuliarov. Chodník 
je osvetlený, v zime slúži ako trať pre bežkárov, po celej 
trase sú lavičky, mostíky a zastávky s pekným výhľadom. 
Kto by nezvládol celú trasu okolo jazera, na viacerých 
miestach premáva cyklistická kompa, ktorá Vás prevezie 
za poplatok na druhú stranu. Chodník je atrakciou, ktorá 
priťahuje desiatky tisíc turistov počas celého roka. Na Senci funguje Správa cestovného ruchu

Domašu v minulosti riadila Okresná správa cestovné
ho ruchu vo Vranove nad Topľou a bola to Éra rozvoja. 
Éra úpadku prišla po tom, ako podnik zanikol a  jeho 
majetok prešiel na obce v okolí Domaše. Vytunelovalo 
a  rozkradlo sa skoro všetko, čo po úspešnom podniku 
ostalo. To, čo u  nás zaniklo, na Šírave alebo na Senci 
funguje skoro bez problémov. Mestský podnik Správa 
cestovného ruchu Senec sa stará o celú sezónu na Sen
ci. Organizujú kultúrne leto, koordinujú šport, upravujú 
pláže, starajú sa o sociálne zariadenia a parkoviská. Opäť 
platí, že inde dokážu normálne fungovať, iba Domaša je 
svetlou výnimkou. Prečo? Na to nech odpovedia ľudia 
z  Kvakoviec, Holčíkoviec a  Novej Kelče. Lebo vedenia 
v týchto obciach sú ich vizitkou. 

Požičovne lodí zamestnávajú ľudí
Na Domaši si okrem starých vodných bicyklov a  lo

diek, ktoré pamätajú ešte Husáka nepožičiate žiadne 
vodné plavidlo. Na iných priehradách je to nepredstavi
teľné. Vodné šliapadlá a loďky sú úplnou samozrejmos
ťou. Okrem nich máte možnosť požičať si loďky moto
rové aj elektrické, kajaky, veslovacie surfy, plachetnice 
aj plachetničky pre deti. Bežné sú tiež kurzy jachtingu, 
windsurfingu, vodného lyžovania aj iných adrenalíno
vých športov. Rozvoj cestovného ruchu a poriadok v sa
mospráve sú spojené nádoby. Ak sa neurobí poriadok 
v  samospráve a  nevybuduje základná turistická infra
štruktúra, na požičovne a iné možnosti môžeme zabud
núť. Ryba smrdí od hlavy a samospráva okolo Domaše 
zapácha na celý okres. Festival ohňostrojov prilákal tisícky turistov

So zaujímavým nápadom prišla samospráva pri Brnen
skej priehrade. Festival ohňostrojov má niekoľkoročnú 
tradíciu. Ide o to, že výrobcovia zábavnej pyrotechniky 
počas celého leta súťažia o to, ktorý z nich urobí najkraj
šiu svetelnú šou na nočnej oblohe. Organizátori každý 
rok vyhlásia tému, ktorej sa majú súťažiaci držať. Toto 
leto bol ústrednou témou „Príbeh lásky“. Funguje to tak, 
že v priebehu dvoch týždňov predstavujú svoj um vý
robcovia pyrotechniky. Každý výrobca v iný deň. Ohňo
stroje sa vystreľujú z  vodnej hladiny priehrady. Sprie
vodnú hudbu k ohňostroju vysiela miestne rádio, takže 
si ju môže pustiť každý, kto si ho naladí. V  závere leta 
ľudia vyhodnotia najkrajší ohňostroj a dokonca môžu aj 
niečo vyhrať. Pokiaľ sa neurobí poriadok v samospráve 
okolo Domaše, nebude mať Domaša ani teoretickú šan
cu privítať podobný projekt.  Video na domasacity.sk

Bobová dráha sa teší obľube
Lyžiarsky vlek nie je v lete využívaný a tak prišli rozum
ní ľudia s nápadom, ako ho využiť aj počas letnej sezó
ny. Vo viacerých zimných strediskách funguje bobová 

Aquapark a bazény na  Zemplínskej Šírave
Iba niekoľko desiatok kilometrov od Vranova leží Zem

plínska Šírava. Mali to šťastie, že obce v ich okolí viedli 
rozumnejší richtári, ako tí z Domaše. Samospráva na Ší
rave aktívne ovplyvňuje rozvoj cestovného ruchu, fun
guje obecný podnik, obec má za sebou výstavbu veľ
kých plaveckých bazénov, urobila termálny vrt a  v  sú
časnosti finišuje s  výstavbou aquaparku. A  čo máme 
my – u nás? Čia je to vina, že inde sa strediská rozvíjajú? 
Nech si odpovie každý sám. Všetko naznačuje tomu, že 
dozrel čas, aby sa zastavil úpadok na Domaši a naštarto
val sa rozvoj, ako je tomu na podobných nádržiach. 

Cesta korunami stromov
mov. Celý chodník vyús
ťuje do vyhliadkovej veže, 
ktorá je v noci pekne osvet
lená. Ľudia môžu obdivo
vať stromy aj okolitú prí
rodu, na cestičke sa nachá
dzajú tabuľky s označením 
rôznych vtákov. Z vyhliad
kovej veže na zem vedie 
dokonca suchý tobogán. 
O  atrakciu je obrovský zá
ujem a len za prvé 3 dni od 
otvorenia ju navštívilo viac 
ako 17 tisíc ľudí.  Video na  
domasacity.sk

si môže dovoliť postaviť 
alebo kúpiť chatu. Loďka 
alebo loď dnes už nie je 
žiadnym luxusom. Ľudia 
z nášho regiónu by si loď
ku aj kúpili, ale kde ju na 

Domaši spustia na vodu a kde ju nechajú? To, čo inde 
funguje bez problémov je na Domaši problém, ktorý 
nikto nerieši. Zatiaľ. 

dráha, ktorá láka 
turistov zo širo
kého okolia.  Pre 
veľkú obľúbenosť 
bobovú dráhu vy
budovali ako do
plnkovú letnú at
rakciu pri vodných 
nádržiach. Stačí 
spomenúť Lipno či 
lyžiarsky areál Oš
čadnica. 

Senec

Lipno
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Rado, čo hovoríš na súčasný stav 
Domaše? 

Je to niečo otrasné a všetko je to vizit
ka starostov, ktorí pôsobili vo funkciách 
dlhé roky. Prístavy zošrotované, lode od
vezené preč, pláže, ktoré slúžili ľuďom 
drzo a  pod cenu rozpredané. Všade ne
poriadok, odpadky a  nepokosená tráva. 
Ten úpadok je evidentný a nevidí ho len 
ten, čo ho nechce vidieť. Som jachtár 
a o to viac ma to trápi, lebo vidím, čo je 
na iných priehradách a čo by mohlo byť 
tu a nie je. Nie predsa normálne, aby naši 
ľudia mali Domašu na skok, a  chodili sa 
kúpať do Maďarska a o chvíľu aj na Šíravu. 

Aké má jachtár riešenie? 

Všetci vidíme, že to takto ďalej ísť ne
môže. Sme ľudia z okolia Domaše a spo
jil nás konkrétny program a  cieľ vrátiť 
Domašu na mapu cestovného ruchu. 
Zámerne kandidujeme za úplne nezná
mu stranu Koalícia občanov Slovenska. 
Jednak preto, že sme nechceli otravovať 
ľudí zbieraním podpisov a  aj preto, aby 

Milan, prečo si sa 
rozhodol kandidovať? 

Moja generácia dlhé 
roky budovala tento 

nás ľudia lepšie našli na volebnom lístku. 
Každý občan má možnosť udeliť 6 hlasov 
– krúžkov. My chceme presvedčiť ľudí, 
aby štyri krúžky zo šiestich odovzdali pre 
rozvoj Domaše. Sme tím, štyria presadí
me viac ako jeden a môžeme sa dopĺňať. 
Je najvyšší čas, aby sa začalo niečo pozi
tívne robiť. 

Prečo práve vucka? 

Mám konkrétnu skúsenosť. Keď som 
bol na vysokej škole, pôsobil som ako 
tajomník klubu pre poslancov na vucke. 
Videl som, ako to funguje a čo všetko sa 
dá presadiť pre región, ak sa chce. Vý
sledkom aktívneho lobingu je aj verejné 
osvetlenie na Dobrej, ktoré tam zasvieti
lo po 40tich rokoch. Osvetlenie z  veľkej 
časti financovala práve vucka. To je cesta 
pre región Domaše. Nové cyklochodníky, 
cesty, prístavy. To všetko sa dá presadiť, 
ak budeme aktívni. 

Bol si členom petičného výboru na 
Záchranu Domaše. Ako si sa tam do
stal? 

Náhodou. Poslanec vucky by mal za
stupovať ľudí v regióne. Viete vôbec, kto 
je dnes poslancom a  čo robia? Poviem 
konkrétny príklad z Domaše. Keď 2 roky 
nebola v  nádrži voda, zavolal ma pán 
Šust do petičného výboru „Zachráňme 
Domašu“. Stal som sa členom petičného 
výboru preto, lebo nikto nechcel ísť. Kaž
dý chce byť len za pekného, naťahovať 
sa s úradníkmi však nikto nechcel. Vidíte, 
petícia mala svoj význam, Domaša sa za
stabilizovala. Ale ja sa pýtam, okres Vra
nov má dnes 6 poslancov vucky a nebo
lo toho, kto by povedal „dosť bolo“. A to 
je vizitka pre každého jedného z nich. 

Kto je s Tebou v Domašskom tíme 
a čomu sa venuje? 

Sme štyria, vzájomne sa dopĺňame a 
radíme. Máme spoločný cieľ – pomôcť 
Domaši ako celku. Lukáš Bičej dlhé roky 
vyvíja aktivity v oblasti Novej Kelče. Ras
ťo Košalko je aktivista, Vranovský posla
nec a vždy ochotne priloží ruku k dielu. 
Milan Reich vytrvalo bojuje za práva 
rekreantov, chodí poctivo na všetky 
zastupiteľstva. Ja osobne sa venujem 
problematike samosprávy a  snažím sa 
hľadať zlepšenia, ktoré prispejú k rozvo
ju Domaše. Dokonca si spisujem aj ná
pady iných, alebo čo som kde videl. Sú 
to inšpiratívne veci. 

Aký je Váš program? 

Chceme naštartovať viaceré projek
ty. Ak budeme zvolení, chceme aktívne 
chodiť na zastupiteľstvá v obciach okolo 
Domaše. Budeme sa ich za ľudí nekom
promisne pýtať, prečo Domaša upadá. 
Za dobré ich pochválime, za zlé ich bu
deme tvrdo kritizovať. Budeme ich pod
necovať k aktivite a v rozumných veciach 
im pomôžeme. Prečítajte si program, je 
to tam podrobne rozpísané.

A Tvoj osobný plán pre Domašu

Určite by som chcel prispieť k  tomu, 
aby sa vrátil obľúbený letný festival 

Summer Fest zo Šíravy späť na Doma
šu. Ale napríklad aj pomôcť Martinovi 
Pipovi s cyklistickým chodníkom okolo 
Domaše, lebo v jeho projekte vidím veľ
ký zmysel. Je potrebné vybudovať móla 
a  vrátiť lodnú dopravu na Domašu. 
Chcem tiež prispieť k vyčisteniu samo
správy okolo Domaše od tej špiny, čo sa 
tam za dlhé roky nahromadila. 

Povedz s kým? S Chudíkom, alebo 
s Hudackým? 

Dohodli sme sa v tíme, že sa nebude
me nijako vyhradzovať. Ide nám o  Do
mašu. Mám konkrétnu osobnú skúse
nosť s Petrom Chudíkom, ktorý podpo-
ril a pomohol presadiť verejné osvetle
nie na Dobrej, za čo mu veľmi ďakujem. 
Spolupodieľa sa na organizovaní jach
társkych pretekov na Domaši O  pohár 
župana, dokonca môj otec tento pohár 
vyhral na jeho prvom ročníku. Žiada 
sa mi povedať, že Jána Hudackého po
znám osobne tiež. Síce v oblasti Doma
še s  ním nemám konkrétnu skúsenosť, 
ale neviem si predstaviť, aby nám ne
pomohol, ak prídeme s rozumným pro
jektom. Som presvedčený, že určite by 
pomohol. 

Čo v prípade, že sa Váš plán nepo
darí?

Ani jeden z nás nie je od funkcie po
slanca nijako závislý. Chceme pomôcť 
dobrej veci, lebo sme presvedčení, že 
treba niečo robiť. Stačí sa pozrieť, čo je 
na iných priehradách a  čo na Domaši 
nemáme. Šírava sa nám vzďaľuje mí
ľovými krokmi. Keď sa náš plán podarí 
dobre, keď nie, bude to škoda hlavne 
pre Domašu a ideme ďalej. Nič viac, nič 
menej. Ľudia by mali dobre zvážiť, pre
tože ak ostanú sedieť doma, rozhod
nú možno nakúpené hlasy rómskych 
voličov a  všetko na Domaši ostane po 
starom. Mimochodom, na to sa najviac 
spoliehajú tí, čo Domašu vytrvalo vy
ciciavajú a likvidujú. To by si mal každý 
rozumný volič zvážiť. 

Radovan KAPRAĽ – 
jachtár, občiansky 
aktivista, optimista

pracuje ako:  projektový 
manažér

tvrdí že:  Ryba smrdí 
od hlavy a Domaša od 
starostov v obciach okolo 
nej

ma rád: ľudí, jachting, 
vodné športy, knihy, dobré 
nápady

je: členom združenia 
chatárov a rekreantov

člen petičného výboru na 
záchranu Domaše

bojuje: za rozvoj Domaše 
a proti špine v samospráve

štát. Po roku 1989 na
stúpila generácia, kto
rá si myslela, že sú na 
klondaiku a  zachvátila 
ich zlatá horúčka. Na 

Domaši sa rozkradlo 
skoro všetko a  vedenia 
obcí tomu pomohli. Ne
môžem sa na to už po
zerať. Treba to zastaviť. 

Idem do toho kvôli svo
jim vnúčatám. Chcem 
aby poznali Domašu 
tak, ako som ju poznal 
ja. Oslovili ma mladí 
ľudia a  ja im chcem 
pomôcť. Sme skupina 
ľudí, čo bude bojovať 
za Domašu a jej rozvoj. 

Ako chceš za Doma-
šu bojovať? 

Som dlhé roky chatár 
na Dobrej. Už roky cho
dím skoro na každé jed
no zastupiteľstvo. Pýtam 
sa, kontrolujem, kladiem 
nepríjemné otázky. To 
budem robiť aj naďalej. 
Na Domašu sa doteraz 
skoro každý poslanec, 
čo bol vo vucke vykašľal. 
Možno im krivdím, mož
no robili niekde inde, ale 
na Domaši žiadne vý
sledky nevidno, len úpa
dok. Ja budem na hlas 
hovoriť, kde sú prob

lémy a  žiadať, aby ich 
kompetentní riešili. Toto 
musí skončiť. 

Milan, si už dôchod-
ca, máš na to ešte silu? 

Som včelár. Drob
ná poctivá práca kaž
dé ráno, starostlivosť 
o  včelstvá, to zvládam 
úplne v  pohode. Ako 
dôchodca mám viac 
času. To nie ako tí su
permani, čo naberú 
funkcie jak japonská 
kalkulačka a potom nič 
nestíhajú. Ľudia majú 
aspoň istotu, že ja sa 
tomu na rozdiel od nie
ktorých budem poctivo 
venovať a  budem hájiť 
záujmy Domaše. Zbož
ňujem internet, ale na 
facebooku zatiaľ nie 
som. Smiech. 

Čo by si chcel najviac 
presadiť? 

Máme zaujímavý 
pro gram. Nápady vy
mýšľajú mladší Rasťo, 
Lukáš či Rado. Ja skôr 
zo svojej životnej skú
senosti viem povedať, 
ako by sa najlepšie 
zrealizovali. Chcem po
môcť mladým ľuďom 
presadiť ich program 
a  vrátiť Domaši pome
novanie „Ze lená perla 
východu“

Milan, čo by si odká-
zal ľuďom – voličom? 

Domaša potrebuje 
Váš hlas. Ak budete 
ľahostajní, nič sa ne
zmení a  všetko pôjde 
po starom. Na Vašu 
ľahostajnosť sa spolie
hajú tí, čo Domašu 20 
rokov ničia. Uvažujte 
a  rozhodnite sa správ
ne.  Voľte celý tím, lebo 
jeden vojak v poli ne
zmôže nič.

Milan REICH – 
včelár, občiansky 
aktivista, aktívny 
dôchodca

pracoval ako:  vedúci 
viacerých oddelení 
v odevných závodoch

tvrdí že:  svoj názor treba 
povedať aj vtedy, keď sa to 
niekomu nepáči 

pôsobí ako: člen komisie 
cestovného ruchu

ma rád:  život, včely 
a mladých ľudí 

je: podpredsedom 
združenia chatárov 
a rekreantov Domaše

bojuje: za práva chatárov 
a rekreantov Domaše
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Rasťo, prečo si sa 
rozhodol kandidovať? 

Som občiansky ak
tivista a vždy som bol 
aktívny. Či už sa zbie
rali odpadky, kreslili sa 
turistické značky alebo 
sa organizovalo neja
ké kultúrne podujatie 
pre ľudí. Rád pomáham 

Lukáš, prečo kandiduješ za po
slanca?

Už 5rokov s partiou mladých ľudí vy
víjame snahy na záchranu – kostola Sv. 
Štefana Kráľa v Novej Kelči. Propagu
jeme, zháňame peniaze a vymýšľame 
rôzne akcie. Ako pomerne scestovaný 
človek vidím ako si naša súčasná spo
ločnosť neváži dedičstvo našich otcov 
a mnohé kultúrne pamiatky u nás chát
rajú. Chcel by som veľmi pomôcť náš
mu regiónu a verím, že ako regionálny 
poslanec budem môcť presadiť veľa 
rozumných vecí pre náš región. Páči sa 

dobrej veci a sú situácie, 
keď treba niečo vymys
lieť. Teraz musíme niečo 
robiť, lebo Domaša je vo 
veľmi zlom stave. Je to 
prvýkrát od revolúcie, 
čo sa dali dokopy ľudia 
z okolia Domaše a chcú 
pomôcť riešiť nepriaz
nivý stav. Som tímový 
hráč a my sme tím, kto

rý bude hájiť záujmy 
Domaše. To tu doteraz 
nebolo. Spolu presadí
me viac, ako jednotlivec 
a  to je kľúčové. Verím, 
že to Domaši pomôže 
a výsledok sa časom do
staví. 

Hovoríš, že na Do
maši je nepriaznivý 

stav. V čom je nepriaz
nivý? 

Som Vranovčan, cho 
dím na Domašu od ma
lička, pamätám si, ako 
to tu vyzeralo a  ako je 
to tu dnes. Je mi to veľ
mi ľúto. Niekedy sa na 
to už nedá pozerať. Na 
jar som zorganizoval 
akciu „Vyčisťme si brehy 
Domaše“. Dobrovoľníci 
zbierali odpadky v okolí 
Domaše, pretože vede
nia obcí sa nemali k činu. 
Otvorene hovorím, že sa 
mi to nepáči. Ale sú aj 
iné problémy. Tma, špi
na, neexistujú prístavy, 
ihriská. Všetko čo bolo, 
je dnes preč. To sa musí 
zmeniť. Musíme zastaviť 
ten úpadok. 

A ako si to predsta
vuješ? 

Chceme aktívne  pou
kazovať na problémy. Je 
potrebné, aby za vývoj 
na Domaši niekto niesol 
konkrétnu zodpoved
nosť nie len doteraz, 
ale aj do budúcnosti. 

Chcem pôsobiť v  komi
siách, podporovať špor
tové a  kultúrne aktivity. 
Mojim snom je vytvoriť 
folklórny festival na Do
maši a  už sme to aj de
tailnejšie v  našom tíme 
rozoberali. Máme zaují
mavý spoločný pro gram, 
ktorý budeme presadzo
vať. Ľudia by nám mali 
dôverovať, lebo nemajú 
čo stratiť. Domaša môže 
iba získať a  všetci ľudia 
s ňou. 

Vieme o Tebe, že si 
mestským poslancom 
a si sklamaný z vývo
ja. Prečo? 

Je to naozaj tak. Ja 
som mladý človek a  rád 
pomáham meniť veci 
k lepšiemu. Niekedy ne
chápem, aké zložité je 
presadiť veci, ktoré sú 
veľmi jednoduché. Vy
žaduje si to odolnosť 
a  pevné nervy. Keď sa 
mi to nedarí, tak som 
sklamaný, to je predsa 
prirodzené. Ale ustúpiť 
a  rezignovať nemienim. 
Mám dobré nervy veď 

pôsobím v  klube otužil
cov Vranovské Vydry . . . 
smiech. Tam musíte vy
držať v ľadovej vode a aj 
vďaka takémuto trénin
gu len tak ľahko neus
túpim. Nech ustúpia tí, 
čo systém deformujú od 
revolúcie po dnešok. My 
určite nie. 

Myslíš si, že Domaša 
má ešte šancu? 

To je tak. Veľa sa pre
meškalo, veľa sa stratilo 
ale nikdy nie je neskoro. 
Musíme zabrať všetci 
spoločne. Každý, komu 
záleží na rozvoji Doma
še. Som aktívnym tu
ristom, rád obdivujem 
prírodu a  svet okolo 
seba. Zdolal som Ger
lach, Kriváň, Kráľovu 
hoľu aj Rysy. Treba byť 
vytrvalý a  veriť, že do
razíte k  cieľu. Ja verím, 
že ak nám štyrom z Do
maše ľudia dajú dôve
ru, spoločne naštartu
jeme pozitívne zmeny 
vedúce k jej rozvoju. Na 
Domaši dozrel čas na 
pozitívnu zmenu. 

Rastislav KOŠALKO –
Občiansky aktivista, 
jachtár a folklorista

pracuje ako:  predajca 
nových vozidiel

tvrdí že:  za správnu vec 
treba vždy bojovať 

pôsobí ako: poslanec 
mestského zastupiteľstva 
vo Vranove nad Topľou

ma rád:  folklór, turistiku, 
rybárčenie, jachting, nočné 
pochody lesom

je: člen klubu otužilcov 
Vranovské Vydry, pôsobil 
vo FS Vranovčan

bojuje: za lepší 
a kvalitnejší život v našom 
kraji

mi, že do VUC kandidujeme ako tím ľudí 
s cieľom pomôcť Domaši tak, aby z toho 
mali úžitok všetci. Jeden človek toho 
veľa nezmôže, ale ako tím štyroch ľudí 
presadíme viac.

Ale ako mu chceš pomôcť?

Som povolaním lekár. V  práci sa sna
žím pomôcť ľuďom. Mimo práce v rámci 
voľného času sa snažím urobiť niečo pre 
región, kde žijem. Vidím však, že nie len 
ľudia trpia rôznymi chorobami, ale veľmi 
chorý je aj systém. Preto treba byť aktív
ny a niečo robiť a prebudiť ľudí k aktivite.

A v čom je systém podľa teba chorý?

Ak by v zahraničí mali podobné pamiat
ky, ako máme my tu, tak by sa o nich starali 
a snažili sa z toho čosi vyťažiť. U nás je sys
tém chorý v tom, že sa veľa peňazí podľa 
mňa vyhadzuje na zbytočnosti a  na hod
notné veci potrebné peniaze nie sú. Či už 
sa jedná o  infraštruktúru, zdravotníctvo, 
starých ľudí, šport, kultúru, záchranu kul
túrneho dedičstva alebo budovanie ná
rodného povedomia. Tlačí sa k nám kon
zumné myslenie a chýba prostý sedliacky 
rozum.

Buď  konkrétny,  prosím Ťa.

V rámci voľného času chodím domov 
po ceste okolo Domaše. A situácia je 
posledné roky neúnosná. Pri aktuálnom 
stave ciest určite nemôžeme rozvíjať ces
tovný ruch a lákať sem zahraničných tu
ristov. A to už nehovorím o zabezpečení 
akútnej zdravotnej starostlivosti. Ako le
kár si neviem predstaviť, ako sanitka po 
takýchto cestách dorazí včas k paciento
vi. Keď sledujem snahy o realizáciu olym
piády v Tatrách v dnešnej ekonomickej si
tuácii Slovenska, tak tomu nerozumiem. 
V tom je chorý systém. Som mladý človek 
a nepáči sa mi to.

Spomínal si, že robíte akcie na zá
chranu kostolíka. Aké?

Počas letnej turistickej sezóny kostolík 
sprístupňujeme verejnosti organizujeme 
rôzne kultúrne podujatia. Z dobrovoľné
ho vstupného vykrývame náklady a sna

žíme sa ušetriť aj na drobné opravy. Tento 
rok sa nám podarilo získať nejaké penia
ze z  darov a  príspevkov a  osvetlili sme 
kostolík, aby ho bolo vidieť a ešte viac 
dominoval okoliu. Verím, že to bolo veľmi 
pekné podujatie a dúfam, že do budúcna 
sa ho podarí osvetliť natrvalo. Máme však 
aj kopec iných plánov.

Keď môžeš, tak prezraď.

Dlhodobým zámerom je aj premeniť 
kostolík na akési múzeum zatopených 
obcí  s autentickými zábermi spred obdo
bia výstavby VN Domaša. Veľmi rád mám 
aj folklór a s Rasťom Košalkom, ktorý je tiež 
folklorista by sme chceli zorganizovať folk
lórny festival na Domaši možno aj pod náz
vom „Ej Domaša bul valal“. Rado Kapraľ už 
organizoval nejaké   festivaly a   všetci tra
ja sme sa dohodli, že folklórny festival na 
Domaši chýba. Spoločne sa ho pokúsime 
zrealizovať.  Potenciál vidím aj v revitalizá
cii minerálnych prameňov, ktoré v regióne 
máme a v súčasnosti sú dosť zanedbané.

Ako si predstavuješ svoju prácu po
slanca?

Chcel by som sa venovať veciam v oblasti 
kultúry a ako lekár aj zdravotníctvu, sociál
nej sfére a starostlivosti o našich starých a 
chorých. So svojim tímom chcem pomôcť 
Domaši, lebo z jej rozvoja bude mať osoh 
určite celý región. Viac turistov = viac práce 
pre našich ľudí a možnosti investícií. Určite 
budem vyvíjať aktivity vedúce k záchrane 
nášho kostolíka a budovaniu národného 
povedomia.

Lukáš BIČEJ – 
lokálpatriot, občiansky 
aktivista
pracuje ako:  lekár
tvrdí:  že systém je chorý 
a treba ho vyliečiť a 
vylepšiť
pôsobí: v oblasti kultúry, 
športu a zdravotníctva
ma rád:  cyklistiku, 
cestovanie, folklór, históriu 
a spev
je: predsedom združenia 
na záchranu kostolíka na 
Novej Kelči, člen viacerých 
speváckych zoskupení
bojuje: 
–  za záchranu národnej 

kultúrnej pamiatky 
kostola Sv. Štefana Kráľa 
v Novej Kelči,  

–  za rozvoj Domaše a lepší 
systém

Tímoví kandidáti  za Koalíciu občanov Slovenska
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Verejné osvetlenie na Dobrej je príkladom, 
ako sa dá vybudovať verejné osvetlenie za 
pomoci Prešovského samosprávneho kraja. 
Verejné osvetlenie v  strediskách je úplné 
minimum, ktoré by v takej rekreačnej oblas
ti, ako je Domaša malo byť štandardom.

Cyklistický chodník – naštartujeme
Chceme sa zasadiť o to, aby Prešovský samosprávny kraj pre
vzal iniciatívu a  vybudoval cyklistický chodník okolo celej 
Domaše. V zahraničí je chodník pre cyklistov okolo vodných 
nádrží podobných Domaši úplnou samozrejmosťou. 

Chceme sa zasadiť o  to, aby 
samosprávny kraj prevzal cesty 
v  strediskách. Je nereálne, aby 
malé obce vybudovali a udržiavali 
cesty bez pomoci. Domaša je 
rekreačná oblasť. Ak hlavné ces

Verejné osvetlenie v strediskách – presadíme

Oprava ciest v strediskách

ty v Tatrách vlastní Prešovský kraj, mal by vlastniť aj cesty 
v strediskách, ktoré vedú k rekreačnej oblasti a k vode.

Vrátime loď na Domašu
Chceme sa zasadiť o to, aby Prešovský samosprávny kraj in
vestoval do kúpy výhliadkovej lode a oživil tak lodnú dopravu 
na Domaši. Kraj predsa už dnes dotuje dopravu. Podporuje 
múzeá, divadlá, investuje do kultúrnych pamiatok. Ak dokáže 
kraj investovať napríklad do kúpy obrazov pre múzeum An
dyho Warhola, mohol by investovať a vrátiť loď na Domašu. 
Je to len veci priorít a my chceme Domašu presadiť na čelo 
týchto priorít. 

Prístavy na Domaši
Všetko je vec priorít a  rozumného nastavenia. Samosprávy 
v  okolí Domaše v  spolupráci s  Prešovským samosprávnym 
krajom by mali pripraviť kompletný projekt prístavov a marín 
okolo celej Domaše. Chceme iniciovať takúto spoluprácu prá
ve v tejto oblasti. 

Oprava a záchrana Národnej kultúrnej pamiatky 
kostolíka na Novej Kelči
Chceme, aby v kostolíku na Novej Kelči vzniklo malé múzeum 
zatopených obcí, ktoré by bolo otvorené hlavne počas letnej 
turistickej sezóny. Mohli by tam byť aj iné expozície. Chceme 
spolu so županom hľadať zdroje na záchranu Národnej kul
túrnej pamiatky kostolíka na Novej Kelči. 

Kostolíky osvetlíme
Chceme v spolupráci so samosprávou obcí osvetliť kostolíky 
na Trepci a  na Novej Kelči. Je to dedičstvo našich predkov. 
Sme presvedčení, že sa nám to aj s Vašou podporou podarí. 

Vytvoríme silný tlak na samosprávu
Domaša je rekreačná oblasť regionálneho významu. Bude
me preto hájiť záujmy chatárov, rekreantov, rybárov a turis
tov z celého regiónu. Nie je možné, aby obce okolo Domaše 
(Nová Kelča, Holčíkovce a Kvakovce) fungovali tak, ako tomu 
bolo doteraz. Za 20 rokov rozpredali a zlikvidovali skoro všet
ko, čo po bývalom režime na Domaši ostalo. To, ako dnes 
Domaša vyzerá je ich vizitka aj zodpovednosť. Ako poslanci 
VUCky budeme vyvíjať veľký tlak na vedenia obcí, zverejňo
vať dokumenty o  ich hospodárení, zúčastňovať sa všetkých 
zastupiteľstiev v týchto obciach. Budeme na nich vyvíjať tlak, 
ale doterajšia prax musí skončiť. Pomôžeme ľuďom aj v iných 
obciach, kde majú problém so svojou samosprávou.

Domašský informačný portál
Dohodli sme sa, že zo svojich posla
neckých platov spustíme informačný 
portál, ktorý bude zverejňovať všetko, 
čo je potrebné. Informácie o fungova
ní obcí, nahrávky zo zastupiteľstiev, 

kultúrne podujatia, ubytovacie kapacity a  všetko, čo súvisí 
s regiónom Domaše. 

Divadelné umenie v strediskách počas letných prázdnin
V  meste Prešov sa nachádza Divadlo Jonáša Záborského. 
Jeho prevádzku platí samosprávny kraj. Čiže aj ľudia, ktorí do 
divadla vôbec nechodia, pretože od nášho regiónu je divadlo 
dosť ďaleko. Málo kto však vie, že divadlo má v lete divadel
né prázdniny. To ale neplatí o platoch pre umelcov. Chceme 
presadiť, aby umelci robili program v rekreačných strediskách 
v lete počas víkendov pre širokú verejnosť. Je to bežné všade 
vo svete. Osem nedelí nikoho nezabije. 

Bežecké trate v zime
Súvisí to s projektom cyklistického chodníka okolo Domaše. 
Ak sa podarí vybudovať cyklochodník, v  zime by sa tento 
chodník mohol využívať ako bežkárska trať. 

Najväčšie prírodné klzisko
Chceme rokovať a  tlačiť na miestnu samosprávu, aby upra
vovala v  zime ľad tak, aby ho mohli využívať návštevníci aj 
v zime. V kombinácii s bežkárskymi traťami by kvalitná veľká 
korčuliarska plocha mohla oživiť zimnú turistickú sezónu. 

Záchranný systém pre Domašu
Domaša nemá žiadny záchranný systém. Takáto významná re
kreačná oblasť by záchranný systém jednoznačne mala mať. 
Životy ľudí sú ohrozené aj tu, nie len vo Vysokých Tatrách. Ak 
môžu mať Tatry Horskú záchrannú službu, prečo by nemohla 
mať Domaša Vodnú záchrannú službu? Chceme v spoluprá
ci so županom iniciovať rokovanie s  ministerstvom vnútra 
a presadiť zriadenie záchrannej služby aj na Domaši. 

P R O G R A M  P R E  R E G I Ó N  D O M A Š E
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Úprava pláží a brehov je nevyhnutná
V spolupráci so županom máme záujem iniciovať rokovanie 
so Slovenským vodohospodárskym podnikom. Ten totiž inka
suje obrovské sumy peňazí za predaj vody z Domaše pre prie
mysel. Chceme sa zasadiť o to, aby vodohospodári aspoň časť 
peňazí nechali v regióne, z ktorého majú príjmy. Nemusia ísť 
všetky peniaze na účty na západe. Treba ich presvedčiť, aby 
zaplatili úpravu brehov v rekreačných oblastiach, ktoré sú ich 
majetkom. Aj tu žijú ľudia, nie len na západe. 

Malá Domaša je 
ideálnym pries
torom pre vodný 
vlek, ktorý by slú
žil pre mladých 
ľudí na vodné 
lyžovanie a  nový 
moderný šport 
wakeboarding. 
Relatívne stabil
ná výška vodnej 

Vrátime kultúru na Domašu
Chceme sa zasadiť o  to, aby sa na Domašu vrátila kultúra 
v podobe letných festivalov. Pýtate sa, ako to môžu poslanci 
VUCky ovplyvniť? Veľmi jednoducho. Ak budeme vyvíjať tlak 
na starostov, ak sa fungovanie obcí stransparentní, ak pribud
ne verejné osvetlenie, prístavy, cyklistické chodníky, zvýši 
sa pravdepodobnosť návratu veľkých festivalov na Domašu. 
Festivaly a súťaže krásy na Domaši boli a neodišli z nej len tak, 
pre nič za nič.  Urobíme všetko preto, aby sa na Domašu vráti
la kultúra, na akú sme boli dlhé roky zvyknutí. 

Treba osvetliť hrad Čičva
Je to jediný hrad v našom Vranovskom okrese a je málo hra
dov, ktoré by preslávil podobný príbeh, ako ten o grófke Bá
toryčke. Tá hrad získala pred viac ako 438 rokmi ako svoje 
veno a na hrade istý čas aj pobudla. Osvetlenie hradu pomô
že spropagovať región. 

Unikátne mosty pri Hanušovciach sú ponorené do tmy
Vo svete je to tak, že unikátne stavby sú v noci osvetlené, aby 
ich krása bola zvýraznená čo najdlhšiu dobu. Pritom ne musí 
ísť len o  stavby historické, ale aj tie moderné. Most Apollo 
v  Bratislave nie je v  porovnaní s  kamennými železničnými 
mostmi pri Hanušovciach ničím zvláštny. Dielo a um našich 
predkov by sme mali zvýrazniť, aby čím viac ľudí z  regiónu 
 videlo, čo dokázali naši ľudia postaviť.  

Folklórny festival na Domaši
V  regióne Zemplína chýba veľký folklórny festival podobný 
tomu vo Východnej. Skoro v každej obci je nejaký folklórny 
súbor, ktorý má dlhoročnú tradíciu a nemá možnosť sa pre
zentovať pred väčším publikom. Leto a voda je na takýto pro
ces ideálna. Urobíme všetko preto, aby folklórny festival na 
Domaši vznikol.

Vodný vlek na Malej Domaši

hladiny a  malá hĺbka vytvára predpoklady na takýto popu
lárny šport. Chceme rokovať so starostami v Slovenskej Kajni 
a Malej Domaši a iniciovať vybudovanie vodného vleku v tej
to lokalite, ktorá prinesie turistov aj do okolia Domaše, hlavne 
vodácke kempy. 

P R O G R A M  P R E  R E G I Ó N  D O M A Š E

V Š I M L I  S M E  S I  –  P O Z I T Í V N E  P R Í K L A D Y  Z  R E G I Ó N U

V  obci Zamutov je zaujímavý ranč Zaľubová
V obci Zamutov sa nachádza zaujímavý ranč, kde môžete 

Vy aj s Vašimi deťmi okrem koní naživo vidieť domáce či hos
podárske zvieratká ako kačičky, husy, holuby, zajačiky, pra
siatká, bažanty, sliepočky.  Na minifarme ich môžete dokonca 
kŕmiť ich krmivom.

Zaľubová – to je  rozľahlý areál plný zelene  a  vône koní. 
Vybudovaný je v prírodnom štýle za využitia prírodných ma
teriálov – dreva a kameňa. Ten, kto si sem príde oddýchnuť, 
či zažiť niečo atraktívne, určite  nebude sklamaný.  Jazdu na 
poníkoch si užijú najmä deti. Začiatočníci či skúsení dospelí 
jazdci si vychutnajú jazdu na elegantných lipicánoch. Pripra
vujú tiež využitie hipoterapie pri liečbe detí. Ranč Zaľubová je 
pekným príkladom, ako sa dá aktivitou prilákať ľudí a turistov 
do nášho regiónu. Prajeme im veľa úspechov a síl do ďalšej 
práce. 

Kyslíková dráha v Sedliskách
Mladá dobrovoľníčka a študentka na Prešovskej univerzite 

Martina Husárová z  obce Sedliská prišla so zaujímavým ná
padom a to vybudovať kyslíkovú dráhu so siedmimi hernými 
prvkami. Na tento projekt požiadala peniaze z nadácie Eko
polis, ktorá jej snahu ocenila sumou 500 Eur. Starosta obce p. 
Dobrocký ju v projekte podporil a obec prispela tiež financia
mi. Okrem peňazí pomohli aj dobrovoľníci bez nároku na fi
nančnú odmenu a kyslíková dráha pod hradom Čičva je dnes 
už realitou. Je to ďalší príklad aktivity občanov, z ktorých má 
prospech široká verejnosť. 

Dobrovoľný hasičský zbor v Bystrom
funguje už skoro 90 rokov
Dobrovoľný hasičský zbor v Bystrom funguje od roku 1926. 

Je to krásny vek pre organizáciu, ktorá je postavená na dobro
voľníctve. V zbore fungujú mladí, starí a dokonca aj ženy – ha
sičky. Zaznamenali viacero úspechov nie len v okrese Vranov 
nad Topľou, ale aj v  rámci kraja a  Slovenska. Majú dokonca 
úspechy aj zo zahraničia, a  to zo súťaží v  Českej republike 
a  Poľsku. Je úctyhodné, že organizácia v  obci vydržala sko
ro deväť dekád a všetko nasvedčuje tomu, že storočnicu bez 
problémov prekonajú. Mladí sú totiž zárukou zachovania tra
dície aj pre budúce generácie. Robia navyše záslužnú činnosť, 
zachraňujú životy a majetok obyvateľov v tých najrôznejších 
situáciách. Prajeme im veľa úspechov na domácej aj medzi
národnej úrovni a veľa entuziazmu do budúcnosti. Informácie 
o ich činnosti nájdete na stránke: www.dhzbystre.tym.sk.

Iste si spomínate, ako istý 
Vranovský podnik na spra
covanie dreva vyvážal biely 
prach na polia za dedinou 
s  tým, že je to vápno. Na 
celom príbehu je zaujímavá 
aktivita ľudí, ktorí sa nebáli 
vyjadriť svoj nesúhlas a po

staviť sa na odpor. Zdravie 
ľudí predsa musí byť na pr
vom mieste. O problémoch 
vznikol veľmi zaujímavý 
dokument pod názvom 
Trojuholník smrti – v  pros
pech seba. Nie je jednodu
ché postaviť sa moci a  pe

niazom, preto treba oceniť 
odvahu ľudí ako starostka 
Nižného Hrabovca Marce-
la Pčolinská, starosta obce 
Hencovce Štefan Kovaľ, 
občan Jozef  Piskor a  ma
jiteľ Vranovských novín La-
dislav Krivda. Ľudia by si 

mali vziať príklad, pretože 
v  živote nastávajú situácie, 
kedy je potrebné vyjadriť 
svoj nesúhlas, a všetko má 
svoje mantinely. Aj mlčanie 
ľudí. 

Dokument nájdete na 
youtube.sk.

Domáca pekárnička vonia na celé sídlisko
So zaujímavým nápadom prišiel chatár z Domaše, ktorého 

všetci volajú Nandy. Otvoril rodinný podnik v podobe pekár
ničky, kde pečú rôzne druhy chleba a koláčov. Niektoré výrob
ky sú doslova špeciality a výrobky zo žiadneho supermarketu 

Nebáli sa povedať svoj názor – bojovali za ľudí
sa im nevyrovnajú. Cereálne 
pečivá a  chlebíky, žemlič
ky, domáce štrúdle a  tmavý 
chlieb špeciálne chrumkavo 
vypečený, to všetko rozvonia
va na ulici za Obvodným úra
dom vo Vranove nad Topľou. 
Kto ide okolo, jednoducho 
neodolá. Pekárnička je dôka
zom, že zaujímavý nápad je 
odsúdený na úspech. 
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Reštaurácia lietadlo –
nápad, ktorý sa stal hitom 
a atrakciou regiónu: 
Reštauráciu lietadlo určite netreba nikomu zvlášť predsta

vovať. Ak by ste pred pár rokmi niekomu povedali, že medzi 
Vranovom a Prešovom bude reštaurácia v  lietadle, určite by 
Vás vyhlásili za blázna. Nápad majiteľa sa stal realitou a už nie
koľko rokov láka šoférov aj okoloidúcich turistov. Ľudí neláka 
len vynikajúca kuchyňa, ale aj známa a  obľúbená delikátna 
držková polievka, slepačí vývar či cesnačka s celým radom do
mácich špecialít. Personál je milý, ochotný a hlavne stabilný. 
Stretnúť majiteľa, na to nemusíte mať šťastie, pretože skoro 
vždy sedí vo svojom podniku a dozerá na jeho chod. Veríme, 
že podniku odhodlanie ostane a bude sa rozvíjať ešte do lep
šej podoby, ako je tomu dnes. 

Medzianky sú staršie ako Prešov
Je to skutočne tak. Zaujímavú publikáciu vydal obecný 

úrad v obci Medzianky, v ktorej je zhrnutá 800ročná história 
obce pod Petičom. Informácie zo života obce, zaujímavé fo
tografie aj popis obecných historických míľnikov. Kto by bol 
povedal, že prvá písomná zmienka o obci Medzianky je od tej 
Prešovskej staršia o dobrých 44 rokov. Dedinčanom blahože
láme k zaujímavej publikácii. 

V  obci Vyšný Kazimír vy
rastá malý areál s  krásnym 
dreveným prírodným amfi
teátrom. Dozvedeli sme sa, 
že za výstavbou stojí miest
ny občan a lokálpatriot Sta-
nislav Obický. Pred are
álom sa nachádza tabuľa, 
na akú sme zvyknutí často 
pri nezmyselných stavbách, 
ktoré financuje Eúrópska 
únia. Zaujímavé na celej tej

to tabuli je tá skutočnosť, že 
je na nej napísané, že dielo 
vzniká bez pomoci Európ
skej únie. Je to veľmi sym
patický nápad a oceňujeme 
ho. Európska únia častokrát 
vynakladá obrovské pro
striedky na hlúposti, pričom 
takýto krásny areál vyrastá 
bez jej podpory. Miestnemu 
lokálpat riotovi blahoželá
me. 

Malý rodinný podnik – 
reštaurácia Čičva
Pod hradom Čičva, ktorý pred viac ako 438 rokmi ako svo

je veno získala neslávne známa grófka Bátoryčka, v priebehu 
niekoľkých rokov vyrástola zaujímavá rodinná reštaurácia, 
ktorá sa zameriava prevažne na domácu kuchyňu. Viac turis
tov by určite znamenalo aj viac práce pre miestnych ľudí hlav
ne v oblasti služieb. Reštaurácia Čičva je príkladom toho, ako 
môže fungovať malý rodinný podnik. A  to aj bez luxusných 
dotácií, aké štát dáva zahraničným investorom. 

Malý zelovoc v Hanušovciach
likviduje supermarket
Keď v meste Hanušovce nad Topľou odbočíte okolo jednoty 

k zdravotnému stredisku, nájdete tam malý zelovoc, ktorý sa 
nachádza v malej  plechovej búdke.  Tento malý zelovoc lik
viduje supermarkety práve v oblasti predaja zeleniny. Nie sú 
to ceny, ale prístup živnostníčky, ktorá tento malý obchodík 
prevádzkuje. Ovocie aj zelenina sú čerstvé a živnostníčka Vám 
dokonca povie, čo a ako chutí. Všetko čo predáva, má odskú
šané. Nestane sa, aby Vám predala nekvalitu, alebo  niečo, čo 
nebude chutné a čo nemá odskúšané. Ľudia majú radi takýto 
prístup, pretože v žiadnom supermarkete im nepovedia, ako 
chutí to, čo predávajú.  

Malý amfiteáter vo Vyšnom Kazimíre
bez podpory EÚ

Združenie na záchranu hradu Čičva

V Dlhom Klčove majú svoje Lets dance v ľudovom tanci –

Šaffovu ostrohu
V obci Dlhé Klčovo udržiavajú peknú tradíciu pod názvom 

Šaffova ostroha, ktorá sa koná vždy poslednú májovú ne
deľu. Je to súťažné podujatie v tanečníkov v ľudovom tanci, 
pričom sa súťaží v  7 kategóriách. Tento rok sa na podujatí 
zúčastnilo 137 účinkujúcich. Podujatie organizujú na počesť 
významného osobitného tanečníka, speváka a harmonikára 

Juraja Šaffu. Autor myšlienky 
tohto podujatia Štefan Kocák 
hovorí, že keď ujo Šaffo osla
voval 80tku, povedal mu, že 
raz budú do Dlhého Klčova 
chodiť ľudia tancovať na jeho 
počesť. Ujo Šaffa podľa neho 
povýšil nielen Dlhé Klčovo a 
región Vranova nad Topľou, 
ale hrdý je na neho celý Zem
plín.   Ako sme sa mohli pre
svedčiť aj tento rok, slová p. 
Kocáka sa naplnili. Dúfajme, 
že im táto tradícia vydrží ešte 
dlhé obdobie. 

Boje o Vlaču aj súťaž traktorov
Aktivita ľudí z  obce Vlača je viditeľná. V  zime zorganizo

vali zaujímavé podujatie „Boje o Vlaču“. Išlo o  rekonštrukciu 
bojov z druhej svetovej vojny. Verejnosti sa predstavili voja
ci v  dobových kostýmoch, rovnako bol pristavený vojenský 
vrtuľník a viaceré súťaže pre deti. V letných mesiacoch ľudia 

zorganizovali súťaž doma vy
robených traktorov. Prajeme 
občanom aj vedeniu obce 
veľa úspechov pri ďalšom 
vymýšľaní. Kiež by si od nich 
zobrali príklad viaceré obce 
okolo Domaše.

V  Pavlovciach na ranči historicky prvá výstava koní
Ranč Breziny sa nachádza za obcou Pavlovce. Krásny kraj pri 

kopci Petič je ideálnym miestom na chov koní. Prvý septem
brový víkend sa tam konala výstava koní všetkých plemien. 
Prišli vystavovatelia zo Slovenskej aj Českej republiky. Súčas
ťou výstavy boli aj ukážky komunikácie s koňmi a výstava poľ
nohospodárskej techniky. Verejnosť si mohla vyskúšať jazdu 
na koňoch, na koči a predstavila sa im atraktívna westernová 
show. Výstava koní je zaujímavý nápad, ktorý treba oceniť. 
Pritiahol do obce veľa ľudí a ich počet bude aj vďaka vydare
nému prvému ročníku každoročne určite narastať. Organizá
torom blahoželáme. 

V Matiaške si zmerali sily furmani
Obec Matiaška pod Detríkom má silnú lesnickú tradíciu. Ľu

dia v lese vyrastali a ich život s lesom je spätý celý život. V mi
nulosti sa drevo z  lesa zvláčalo prostredníctvom koní a nie
ktorí gazdovia tak robia dodnes. Obsluhovať ťažného koňa, to 
je umenie a remeslo, ktoré sa učí celý život. Gazdovia si preto 
v  lete vymysleli zaujímavé Furmánske preteky ťažných koní, 
kde si zmerali sily a nakoniec sa aj zabavili pri muzike, guľá
ši a čapovanom pivku. Preteky sú zárukou, že furmánsky um 
bude odovzdávaný z pokolenia na pokolenie. 

Aj v  dnešnej uponáhľanej 
dobe existujú ľudia, ktorí ve
nujú väčšinu svojho času na 
niečo zmysluplné. Jedným 
z  takýchto ľudí je aj hradný 
kastelán z  hradu Čičva Ľu
bomír Hutka z  obce Sedlis
ká. Spolu s  priateľmi založili  
združenie na záchranu hra
du Čičva. Snažia sa získavať  
prostriedky na opravu a udr

žanie tejto kultúrnej pamiatky v našom regióne, pričom mno
ho práce vedia vykonať aj svojpomocne. Pozitívnych príkla
dov nikdy nie je dosť a toto je jedným z nich. Veríme, že ich 
entuziazmus vydrží ešte dlhú dobu a  inšpirujú aj iných ľudí 
k  niečomu zmysluplnému. Adresa združenia: www.zdruze
niecicva.szm.com

Spartan Race™ je popredný svetový prekážkový pretek 
založený bývalými členmi námornej pechoty Veľkej Británie 
a fanúšikmi extrémnych športových podujatí. Prečo sa to volá 
Spartan? Pretože Sparťania boli chlapi z ocele a viac ako tisíc 
sa ich stretlo vo Vechci v posledný prázdninový víkend. Zau
jímavé je, že vo Vechci sa uskutočnili takéto preteky prvýkrát 
na európskom kontinente a to práve v minulom roku 2012. 
Tento rok bol už druhý ročník. 

Do súťaže sa prihlásili súťažiaci z asi 19 štátov sveta vrátane 

Spartan Race Vechec 2013 – športovci z celého sveta si zmerali sily
Veľkej Británie, Nemecka, Mexika a okolitých štátov. Zúčastniť 
sa mohol každý, kto si trúfol zdolať náročnú trať, ktorá mera
la 23 kilometrov a  na jej úseku bolo 26 prekážok. Pretekári 
museli zdolať napríklad lezeckú či šikmú stenu, neminul ich 
ani šplh lanom, hod oštepom, ťahanie pneumatík a iné. Pokiaľ 
účastníci preteku neprekonali prekážku, čakal ich trest v po
dobe cvikov 30 burpees, tzv. angličákov, a to bez rozdielu po
hlavia. Organizátorom aj riaditeľom preteku bol Ján Čandík. 
V poradí už druhý úspešný ročník pretekov s viac ako tisíckou 

súťažiacich z celého sveta je pozitívnym príkladom pre všet
kých ľudí z nášho regiónu, pretože dobrý nápad a perfektná 
organizácia dokáže spropagovať vo svete aj takú kamennú 
obec, ako Vechec nepochybne je. Organizátorovi Jánovi Čan
díkovi prajeme veľa síl do ďalších ročníkov a ešte veľa dob
rých nápadov, ktoré pozdvihnú náš re gión. 

V Š I M L I  S M E  S I  –  P O Z I T Í V N E  P R Í K L A D Y  Z  R E G I Ó N U

v podaní folklórneho súboru Vranovčan
So zaujímavou myšlienkou prišli naši folkloristi z Vranova 
nad Topľou. Príbeh zakázanej lásky, smiechu a sĺz pod náz
vom „Čiernobiely svet“ je o strete dvoch kultúr – rómskej 
a nerómskej. Pointa spočíva v tom, že mladý cigán sa za
ľúbi do gadžovky a ich láska vyvrcholí tradičnou svadbou. 
Predstavenie plné mnohých tradícií a  zvyklostí môžete 
vidieť v  mestskom kultúrnom stredisku vo Vranove nad 
Topľou. Viac informácií na www.vranovcan.sk.

Č I E R N O - B I E L Y  S V E T
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Hriešnici súčasní poslanci VÚC: Ján RAGAN, Miroslav DAŇO, Marek FEDOR, Juraj KUROČKA, 
 Tomáš LEŠO a Marek MOLČAN.
Farár Otík hodnotí súčasných poslancov VÚC z pohľadu Domaše: 
Hoši, hoši, hodina velkého třesku se  blíží.  Kde jste byli čtyři roky?  Na Domaši nebyla dva roky voda a o Vás 
nebylo nic slyšet. To není hezké. Nejsou tam chodníky, móla ani loď. Jaké jsou Vaše výsledky práce a co jste 
prosadili pro región Domaše? Za celé období naše holky z Hoštické fary nezaznamenali žádnou Vaši akti-
vitu vo vztahu k Domaši. A to jsou holky velmi důsledné. Měli byste se zamyslet hoši, proč Domaša upadá. 

EXKLUZÍVNE: Farár OTÍK z Hoštíc aj 
so svojim tímom dôsledných žien 
hodnotia domašských hriešnikov – 
starostov v okolí Domaše.  

Farár OTÍK im dá rozhrešenie.

Rozhrešenie farára OTÍKA:
Honzíku, Honzíku. Cos to udělal proboha? Poškodil si chataře  
a rekreanty. Ty hříšníků jeden. Pětadvacet na  prdel bys zaslou-
žil. To se dělá? Jak si to vůbec představuješ takto poškodit Do-
mašu? Můžeš se stydět, to je pořádná ostuda. Ty nestyda jeden.

Vizitka tvých hříchú Honzíku za 12 dlouhých let podle Kelišky a Cecilky: 
Keliška:
 1. Rozprodal si pláže a kemping.
 2. Rozprodal si desítky pozemků za podezřelých okolností.
 3. Omezil jsi lidem přístup k vodě, lumpě jeden.
 4. Vystoupil si ze sdružení Velká Domaša a připravil obec o peníze.
 5.  Obec prohrála pod Tvým vedením několik soudních sporú 

o desetitisíce eur.
 6. Obec pod Tvým vedením přišla o obecní hotel.

Cecilka:
 7. Během Tvého působení skončila obecní firma.
 8. Odprodal si i přístavní molo.
 9. Si zapleten do několika kauz v obci.
10.  Spolu s kolegy si ohrozil konání festivalu SUN DANCE.
11. Zanechal jsi chaos a bordel, Sodoma gomora.
12. Nevěří Ti už skoro nik, všichní vědí, že jsi . . .

Rozhrešenie farára  
OTÍKA:
Michale, Michale.  
Ty si podobný,  
jako Tvůj soused  
z Kvakoviec Honza. 
Nemáte si co vyčítat. 
Ty jsi starostou o rok 
kratší než Kvakovský 
Honza, tak tobě bych 
dal třia dvacet na 
prdel za to, co si na 
Domaši předvedl. 
Že se nestydíš. Lidé 
Ti moc dali a aj Ti ji 
vemou. Pamatuj na to, 
Michale.  
A pros o odpuštění.

Vizitka Tvých hříchů Michale za 11 let podle Kelišky a Cecilky. 
Je toho hodně:

 Cecilka:
 1.  Rozprodal si mnoho pozemků.
 2.  Odprodal si obrovské pozemky v blízkosti vody za  

podezřelých okolností.
 3.  Odprodal si vyhlídkovou loď.
 4.  Odprodal si přístavní molo do šrotu.
 5.  Během Tvého působení na Domaši přišel i z ní  

odešel festival Domaša Fest.
Keliška:
 6.  Středisko zarůstá plevelem, Ty špindíra jeden.
 7.  Cesty jsou zničeny.
 8.  Veřejné osvětlení nesvítí, v tmě hrozí znásilnení našich dívek.
 9.  Chybí sociální zařízení, lide se neměji ani kde pořádne vys . . .
10.  Byl jsi dvakrát uznán vinným, pro porušení zákona o Svobodném přístupu k informacím. Pro

ti rozhodnutí  ses odvolal.  To Ti asi nepomůže Michale. 
11.  Nezveřejňuješ zápisnice ze zastupitelstva na internetu.

Rozhrešenie farára OTÍKA:
Maruš, Maruš. Začala si dobře, lidé Ti věřili. 
Pak Tě asi zlé síly stáhly na svou stranu 
Maruš. Si žena, proto bys měla prosit lidi 
o odpuštění a snažit se vrátit pozemky 
u vody do vlastnictví Tvé obce. Toto si 
opravdu neměla dělat. Lidi to pobouřilo. 
Pamatuj Maruš, pokud to nedáš do 
pořádku, ve volbách Ti to lidé spočítají. 
Pamatuj, volby jsou za rok. Mnoho času na 
opravu chyb Ti nezbývá.  Tvá židle je hodně 
vratká.

Vizitka Tvých hříchů za 11 let Maruš podle Kelišky 
a Cecilky společně:

1.  Zaměnila jsi obecní pozemky u vody za pozemky  
na kopci.

2.  Do velké míry jsi připravila chataře, rybáře 
a rekreanty o přístup k vodě.

3.  Na stránce obce nenajdete faktury, objednávky  
ani zápisy ze zasedání zastupitelstva. Co skrývaš, Maruš?

4.  V měsíci září dlužila tvá obec na odvodech velkou sumu peněz.

5.  Podezřele a netransparentně vyprodáváš obecní pozemky.

STR ANA PLNÁ HRIECHU A ROZHREŠENIA

Hriešnik Ján TUTKO (KvakovceDobrá)

Hriešnik Michal FLEŠÁR (Holčíkovce Eva – Monika)

Hriešnica Mária TELEPÚNOVÁ (Nová Kelča)

Keliške a Cecilke neuniklo skoro nič. Všetko 
je podrobne zaznamenané v ich špičkovom počítači.  
Majú tie najlepšie informácie. Všetko pozorne sledujú  
a zaznámenávajú. Rozhrešenie Otíka a hodnotenie Cecílky aj Kelišky 
prinášame v autentickej podobe v   češtine. Sodoma gomora na tej 
Domaši. Hodina velkého třesku se blíží. 

Ať se propadnu do západního němec-ka, jestli kecám. 

Cecilka je nekompromisná 

hodnotiteľka.

Keliška aj Cecilka sa 
snažili byť k Maruš 
jemné, lebo je žena.

Přísahám
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POMÔŽTE NÁM – MY POMÔŽEME DOMAŠI

S M E  D O M A Š S K Ý  T Í M
kandidujeme za

Koalíciu občanov Slovenska
P R I N E S I E M E  Z M E N U  N A  D O M A Š U

Váš hlas pre nás,
je Vašim hlasom pre rozvoj Domaše

V O L E B N Ý  Ť A H Á K
Voľte kandidátov Koalície občanov Slovenska

VAŠE ŠŤASTNÉ ČÍSLA PRE DOMAŠU: 

P R E M I É R A
DOKUMENTU O DOMAŠI
V  stredu, 6. 11. 2013 po 19.00 hodine bude 
na stránkach www.domasacity.sk zverejne-
ný zaujímavý dokument o rekreačnej oblasti 
Domaša. Touto cestou Vás pozývame na jeho 
premiéru. 

KELIŠOVEJ BOŽSKÝ KOLÁČ
Potrebujeme: 4 vajcia, 4 lyžice práškového cukru, 1 vanilínový cukor, 4 lyžice 
polohrubej múky, 4 – 6 lyžíc mlieka, 2 lyžice kakaa, 4 lyžice oleja, 1/2 balíčka 
prášku do pečiva, POLEVA: 100 ml silnej kávy, 100 ml rumu, KRÉM: 1,5 balíčka 
karamelového pudingu, 500 ml mlieka, 125 g masla, 4 lyžice práškového cuk
ru, čokoláda.

Ako na to: Žĺtky vymiešame s práškovým a vanilínovým cukrom dopenista. 
Postupne pridáme mlieko, olej a zmes múky, kakaa a prášku do pečiva. Na
koniec opatrne vmiešame sneh z bielkov. Dáme piecť na vymastený a múkou 
vysypaný plech na približne 20 minút.

Poleva: Uvaríme kávu, a keď vychladne, vlejeme do nej rum. Rumovokávo
vou tekutinou polejeme koláč. KRÉM: Z mlieka a pudingu uvaríme karamelový 
puding. Maslo vymiešame s cukrom dopenista, pridáme do studeného pudin
gu a zmiešame. Krém rovnomerne natrieme na koláč a posypeme strúhanou 
čokoládou.

S U D O K U
P o s t u p 
r i e š e n i a :
Mriežku treba vyplniť 
tak, aby každý stĺpec, 
riadok aj štvorec  
s rozmermi 3 x 3 
políčka obsahoval 
čísla od 1 do 9. Čísla 
sa nesmú opakovať. 
Na riešenie nie sú 
potrebné žiadne 
matematické vzorce 
ani výpočty, stačí len 
logicky uvažovať.

Deväť dôvodov prečo, v sobotu 9. novembra, dať 4 hlasy pre Domašu
1. Domaša zmenu potrebuje. 
2. Šírava sa vzďaľuje Domaši míľovými krokmi. 
3. Treba zastaviť dlhoročný úpadok na Domaši. 
4. Treba urobiť poriadok v obciach okolo Domaše.
5. Poslanci, čo boli doteraz, pre Domašu neurobili skoro nič. 
6. Voliť treba všetky štyri čísla, lebo sám vojak v poli nič nezmô-

že.
7. Odovzdaním hlasu pre Domašu nemáte čo stratiť. Môžete len 

získať. 
8. Ak ostanete doma, o Domaši možno rozhodnú kúpené róm-

ske hlasy.
9. Prvýkrát sa spojili ľudia od Domaše a chcú jej vrátiť prívlastok 

Zelená perla východu. 

tu odtrhnite a odložte

Vtipná ľudová tvorivosť: 
Takýto oznam vyvesila gazdina na  svoju kapuru.

Z ľava: Milan Reich, Lukáš Bičej, Radovan Kapraľ, Rastislav Košalko


